
 PROTOKÓŁ Nr LVI.59.2022 

z obrad LVI Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach   

w dniu 30 grudnia 2022 r. 

 

 

W obradach sesji udział wzięło 21 radnych, według listy obecności stanowiącej załącznik do niniejszego 

protokołu, Burmistrz Bogdan Szczęśniak, Zastępcy Burmistrza: Marek Szponar i Romuald Piórko oraz Skarbnik 

Miasta i Gminy Elżbieta Harań – Klimek.   

 

Obrady LVI Sesji Rady Miejskiej o godzinie 12:05 otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Miejskiej 

Beata Bejda.  

 

Obsługę prawną prowadził pan Sławomir Boruch - Gruszecki Radca Prawny Urzędu Miasta i Gminy w Jelczu-

Laskowicach. 

Od. pkt 1 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – informuję wszystkich uczestników sesji Rady Miejskiej w Jelczu-

Laskowicach, że obrady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz  

i dźwięk, w związku z tym uczestnictwo w obradach Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach, jest 

równoznaczne z wyrażeniem zgody na przetwarzanie osobowych w zakresie wizerunku i głosu. 

Witam Burmistrza Jelcza-Laskowic, pana Bogdana Szczęśniaka. Witam Zastępcę Burmistrza, 

pana Romualda Piórko. Witam Zastępcę Burmistrza, pana Marka Szponara. Witam Skarbnik, 

panią Elżbietę Harań Klimek. Witam pana Mecenasa Sławomira Borucha Gruszeckiego. Witam 

panią Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, panią Iwonę Ekhard. Witam 

państwa radnych i witam wszystkich mieszkańców miasta i gminy Jelcz-Laskowice, którzy będą 

uczestniczyć internetowo w naszej sesji, będą ją oglądać i wysłuchają tego, co tutaj dzisiaj 

będziemy uchwalać.  

Proszę państwa, przedstawiam porządek obrad LVI sesji Rady Miejskiej: 

1. Otwarcie i zatwierdzenie porządku obrad LVI Sesji Rady Miejskiej. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XLVIII Sesji Rady Miejskiej. 

3. Informacje i komunikaty Przewodniczącej. 

4. Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 

5. Sprawy samorządowe. 

6. Odczytanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta i gminy Jelcz –

Laskowice na 2023 rok, oraz: 

a) odczytanie opinii poszczególnych komisji Rady, 

b) odczytanie opinii w sprawie projektu budżetu przedstawionej przez 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu o projekcie 

uchwały budżetowej, 

d) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej, w tym nad wniesionymi propozycjami 

zmian w formie autopoprawki, 

e) głosowania. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice na 2023 

rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jelcz -Laskowice na 

lata 2023 - 2032. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych  

i Administracji, za pośrednictwem Wojewody Dolnośląskiego, o zmianę rodzaju 

miejscowości Celina. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLII.311.2013 z dnia 30 grudnia 2013  r. 

w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze 

i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych 

dla osób z zaburzeniami psychicznymi. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy 

gruntu, położonego na targowisku miejskim w Jelczu-Laskowicach z dotychczasowymi 
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dzierżawcami oraz wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umów dzierżaw. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 

lokalu użytkowego, położonego przy ul. Kościuszki 86A w Minkowicach Oławskich 

z dotychczasowym dzierżawcą oraz wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Chwałowicach. 

14. Komunikaty organów Gminy. 

15. Zakończenie obrad LVI Sesji Rady Miejskiej. 

 

Do głosu zgłasza się pan Burmistrz Bogdan Szczęśniak. Proszę bardzo. 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak - pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni państwo. Chciałbym złożyć 

wniosek o zmianę porządku obrad dzisiejszej sesji. Wnoszę o wprowadzenie do porządku obrad 

następujących projektów uchwał: 

1) w punkcie 14: projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice na 

rok 2022; 

2) w punkcie 15: projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta  

i gminy Jelcz-Laskowice na lata 2022 – 2030; 

3) w punkcie 16: projekt uchwały w sprawie wykazu wydatków niewygasających z upływem 

roku budżetowego 2022; 

4) w punkcie 17: projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Jelczu-

Laskowicach z dnia 27 listopada 2015 roku, w sprawie wprowadzenia opłaty targowej, 

określenia zasad jej ustalania, poboru, terminów płatności i wysokości stawek oraz 

inkasentów i wynagrodzenia za inkaso, na terenie miasta i gminy Jelcz-Laskowice.  

I tak, dotychczasowy punkt 14, stanie się punktem 18 i kolejno. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, ja również chciałam złożyć wniosek  

o zmianę porządku obrad dzisiejszej sesji. Mianowicie, wnoszę o ujęcie w punkcie nr 18 porządku 

obrad sesji, projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu sesji zwyczajnych Rady Miejskiej  

w Jelczu-Laskowicach na 2023r. Dotychczasowy punkt 18, stanie się punktem 19 i kolejno.  

Czy w tym punkcie ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę.  

Proszę państwa, w tej chwili bardzo państwa proszę o potwierdzenie swojej obecności na 

dzisiejszej sesji. Sprawdzimy kworum.  

Wszyscy radni są obecni, 21 radnych jest obecnych na sali. Wszystkie uchwały podjęte w dniu 

dzisiejszym będą miały moc prawną.  

Proszę państwa, w pierwszej kolejności będziemy, w takim razie, głosować wniosek pana 

Burmistrza. Ten wniosek składa się jakby z czterech punktów i będziemy to głosować jako jeden 

wniosek. I w tym momencie poddaję ten wniosek pod głosowanie. To jest wniosek o zmianę 

porządku obrad, który złożył pan Burmistrz Szczęśniak. Proszę uprzejmie. Kto z państwa radnych 

jest za tym wnioskiem, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, kto się 

wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk.  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

zmiany porządku obrad LVI Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach, dotyczący wprowadzenia do porządku 

obrad następujących projektów uchwał:  

1) w punkcie 14: projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice na 2022 rok;  

2) w punkcie 15: projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz-

Laskowice na lata 2022 – 2030; 

3) w punkcie 16: projekt uchwały w sprawie wykazu wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 

2022; 

4) w punkcie 17: projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIV.126.2015 Rady Miejskiej w Jelczu-

Laskowicach z dnia 27 listopada 2015 r. w sprawie wprowadzenia opłaty targowej, określenia zasad jej 

ustalania, poboru, terminów płatności i wysokości stawek oraz inkasentów i wynagrodzenia za inkaso na 

terenie miasta i gminy Jelcz-Laskowice.  

Dotychczasowy punkt 14 stanie się punktem 18 i kolejno.   

 

Wyniki głosowania: 

 

ZA: 21 (jednogłośnie)  

- wniosek został przyjęty - 
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Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert Jadczak, Joanna 

Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty Marchewski, Jacek 

Mikołajczyk, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek Starczewski, Michał 

Wolski, Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – i teraz państwa proszę o głosowanie nad wnioskiem, który zgłosiłam, 

również o zmianę porządku obrad. Bardzo proszę. Kto jest za tym wnioskiem, proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, kto się wstrzymał?  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

ujęcia w punkcie nr 18 porządku obrad sesji projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu sesji zwyczajnych Rady 

Miejskiej w Jelczu-Laskowicach na 2023 rok. Dotychczasowy punkt 18 stanie się punktem 19 i kolejno. 

 

Wyniki głosowania: 

 

ZA: 21 (jednogłośnie) 

- wniosek został przyjęty - 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert Jadczak, Joanna 

Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty Marchewski, Jacek 

Mikołajczyk, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek Starczewski, Michał 

Wolski, Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – i w tej chwili poddaję pod głosowanie cały porządek obrad dzisiejszej sesji. 

Kto z Państwa radnych jest za, z uwzględnieniem przyjętych wniosków. Bardzo proszę. Kto jest 

za, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, kto się wstrzymał, proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk.  

 

Porządek obrad LVI Sesji został przyjęty i przedstawia się następująco: 

 

1. Otwarcie i zatwierdzenie porządku obrad LVI Sesji Rady Miejskiej. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XLVIII Sesji Rady Miejskiej. 

3. Informacje i komunikaty Przewodniczącej. 

4. Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 

5. Sprawy samorządowe. 

6. Odczytanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta i gminy Jelcz –Laskowice na 2023 

rok, oraz: 

f) odczytanie opinii poszczególnych komisji Rady, 

g) odczytanie opinii w sprawie projektu budżetu przedstawionej przez Przewodniczącego Komisji 

Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

h) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu o projekcie uchwały budżetowej, 

i) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej, w tym nad wniesionymi propozycjami zmian  

w formie autopoprawki, 

j) głosowania. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice na 2023 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jelcz -Laskowice na lata 2023 - 

2032. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych  

i Administracji, za pośrednictwem Wojewody Dolnośląskiego, o zmianę rodzaju miejscowości Celina. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLII.311.2013 z dnia 30 grudnia 2013  r. w sprawie 

szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 

opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi. 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy gruntu, 

położonego na targowisku miejskim w Jelczu-Laskowicach z dotychczasowymi dzierżawcami oraz 

wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów dzierżaw. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy lokalu 

użytkowego, położonego przy ul. Kościuszki 86A w Minkowicach Oławskich z dotychczasowym 

dzierżawcą oraz wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

dzierżawy. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Chwałowicach. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice na 2022 rok. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz-Laskowice 

na lata 2022 – 2030. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wykazu wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 2022. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIV.126.2015 Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 

z dnia 27 listopada 2015 r. w sprawie wprowadzenia opłaty targowej, określenia zasad jej ustalania, 

poboru, terminów płatności i wysokości stawek oraz inkasentów i wynagrodzenia za inkaso na terenie 

miasta i gminy Jelcz-Laskowice. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu sesji zwyczajnych Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 

na 2023 rok. 

19. Komunikaty organów Gminy. 

20. Zakończenie obrad LVI Sesji Rady Miejskiej. 

Od. pkt 2 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu nr 2: Przyjęcie protokołu z obrad XLVIII Sesji 

Rady Miejskiej.  

Czy państwo radni mają jakieś uwagi co do treści tego protokołu? Nie widzę. W takim razie 

przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tego protokołu, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk.  

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu z obrad XLVIII Sesji Rady Miejskiej.  

 

Wyniki głosowania: 

 

ZA: 21 (jednogłośnie) 

- protokół został przyjęty - 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert Jadczak, Joanna 

Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty Marchewski, Jacek 

Mikołajczyk, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek Starczewski, Michał 

Wolski, Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski. 

Od. pkt 3 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu nr 3: Informacje i komunikaty Przewodniczącej. 

Szanowni państwo, pierwsza moja informacja dotyczy zaproszenia, które dotarło do mnie. Jest to 

zaproszenie od Wójta Gminy Domaniów, pana Wojciecha Głogulskiego. 14 stycznia 2023 roku 

będą uroczyste obchody 50-lecia Gminy Domaniów i takie zaproszenie przyszło do Biura Rady.  

I myślę, że ustalimy z Prezydium Rady, kto będzie reprezentował Gminę Jelcz-Laskowice na tej 

uroczystości.  

Druga sprawa dotyczy przypomnienia, że Rada Miejska przegłosowała, że od stycznia 2023 roku 

wszystkie sesje będą się odbywały zdalnie. To oczywiście nie wyklucza tego, że jeżeli ktoś  

z państwa sobie życzy i chce przybyć tutaj do sali, to serdecznie zapraszam. Natomiast daje to 

również możliwość tym osobom, które - odpukać - chorują lub z jakichś innych przyczyn 
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losowych nie mogą uczestniczyć w sesji stacjonarnie - tak może nazwijmy - będą mogły 

uczestniczyć zdalnie.  

Druga sprawa. W styczniu będziemy przyjmować plany pracy komisji. I tutaj wielka prośba do 

państwa przewodniczących o to, abyście państwo dopilnowali tego, aby te plany pracy zostały 

stworzone i zaakceptowane przez komisje, a później przez Radę Miejską na sesji w styczniu. 

Następnie, proszę państwa, w związku z tymi informacjami, jeszcze jedna, że w sierpniu 2023 

roku nie jest planowana sesja Rady Miejskiej.  

I ostatni mój komunikat. Informacja, to jest taka, że w styczniu 2023 roku będą obchody 25-lecia 

Pływalni Miejskiej w Jelczu-Laskowicach.  

Dziękuję serdecznie. To wszystkie moje komunikaty. Proszę państwa, dziękuję bardzo.  

Od. pkt 4 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu 4: Informacja Burmistrza o działaniach 

podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej.  

Oddaję głos panu Burmistrzowi Bogdanowi Szczęśniakowi. Proszę.  

Burmistrz Bogdan Szczęśniak - pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni państwo. Na podstawie uchwały 

Rady Miejskiej z września roku 2017, wydałem zarządzenie w sprawie przyznania nagrody 

sportowej Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice za rok 2022. Łącznie, Szanowni państwo, zostało 

nagrodzonych dwadzieścia cztery osoby. Pula, jaka została przeznaczona, to jest 67.000. I z tych 

dwudziestu czterech osób, mamy ośmiu Mistrzów Polski, jedna osoba zdobyła brązowy medal na 

Mistrzostwach Europy - to dziewięć. Natomiast pozostałe piętnaście, to są brązowi medaliści 

Mistrzostw Polski. Czyli nie mamy żadnego Wicemistrza Polski, tylko albo złoty medal, albo 

brązowy. 

Kolejna sprawa. Gmina Jelcz-Laskowice nie skorzystała z prawa pierwokupu działki  

o powierzchni 8554 m
2
, położonej w obrębie Laskowice, za kwotę 240.000 zł. 

Również wyraziłem zgodę, w formie zarządzenia, przeznaczyć do oddania w użyczenie części 

działki nr 32/5 AM-45, której lokalizacja została przedstawiona w załączniku. Opisaną 

nieruchomość użycza się na rzecz Polskiego Związku Wędkarskiego, okręg Wrocław, Koło nr 6  

w Jelczu-Laskowicach, w celu realizacji zadań statutowych. Czas użyczenia 3 lata. 

Tak dla zobrazowania, jest to zbiornik wodny w pobliżu naszej stacji kolejowej, za dawną 

ciastkarnią „Miś”. Jak państwo pamiętacie, został ten zbiornik wyczyszczony, ogrodzony, 

zrobiony jest piękny pomost i Koło Wędkarskie zobowiązało się do zarybiania i utrzymywania 

tego akwenu w należytym porządku. 

Ponadto, wydałem zarządzenie w sprawie ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia 

zawodowego oraz maksymalnej kwoty dofinansowania opłat na rok 2023 za kształcenie 

nauczycieli w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Jelcz-Laskowice. 

Ponadto, powołałem komisję, dotyczącą przeprowadzenia przetargu ofertowego na sprzedaż 

samochodu marki Mazda CX-9. Cena wywoławcza 28.900 zł. Jest to już czwarty przetarg. 

Niestety na trzech pierwszych nie było ofert. 

Również wydałem zarządzenie, dotyczące wprowadzenia regulaminu dowozu i zasad zwrotu 

kosztów dojazdu dzieci i uczniów niepełnosprawnych oraz ich rodziców lub opiekunów prawnych 

z miejsca zamieszkania do placówek oświatowych, umożliwiających realizację obowiązku 

rocznego przygotowania przedszkolnego, obowiązku szkolnego i obowiązku nauki.  

Tradycyjnie, Szanowni państwo, informacja dotycząca uchodźców z Ukrainy. 

Na ten moment, Szanowni państwo, mamy trzy punkty, gdzie gościmy Ukraińców. Jest to 

Schronisko w Chwałowicach, świetlica wiejska w Miłocicach Małych oraz hala sportowa przy  

ul. Partyzantów. 

Od ubiegłej sesji, wtedy mieliśmy 36 osób w tych trzech punktach, dzisiaj są już 33 osoby.  

Proszę państwa, będę chciał początkiem miesiąca stycznia przeprowadzić taką akcję, polegającą 

na tym, że – bo praktycznie mamy wolne miejsca w tych istniejących w punktach - chciałbym 

osoby, które są w Miłocicach Małych oraz na hali sportowej przy ul. Partyzantów, przemieścić do 

Chwałowic, bo tam jest wystarczająca ilość miejsc, tak żeby mieć tylko jeden punkt. Tą metodą 

obniżamy maksymalnie koszty utrzymania, lepsza jest logistyka z dostawą pewnych elementów, 

także artykułów żywnościowych, czy chemii. I to sądzę z początkiem stycznia przeprowadzimy to 

działanie. 

Wracając jeszcze do kwestii osób z Ukrainy. Łącznie przebywało, ale wyjechało z naszych 

obiektów 250 osób. Od ostatniej sesji to 21 osób ubyło. W tej chwili punkt w Dębinie  



6 

 

i w Biskupicach Oławskich, na te punkty został wysłany wniosek do pana Wojewody  

o uchylenie decyzji. Bo przy powstawaniu, czy legalizowaniu punktu, Burmistrz wnioskuje do 

pana Wojewody, określając ilość miejsc, i pan Wojewoda decyzję wydaje, że tak powiem, no jest 

to zarejestrowane. Natomiast jeżeli chcemy zamknąć punkt z powodu, że nie mamy Ukraińców, 

również pan Wojewoda wydaje to w formie decyzji, taką zgodę. 

Szanowni państwo, do dnia dzisiejszego ilość wydanych PESELi, tak zwanych UKR dla obywateli 

Ukrainy, to jest ilość 2.275. Od ostatniej sesji zostało wydanych 45, czyli ta dynamika spada. 

Edukacja. Dzieci przyjętych do placówek edukacyjnych po 24 lutego br., jest to ilość 316 dzieci, 

przyjętych do placówek edukacyjnych. Łącznie, licząc z dziećmi, które były wcześniej w naszych 

placówkach, jest to 519 osób. 

I proszę państwa, kwestia wniosków osób, które prywatnie w swoich domach, w swoich 

mieszkaniach goszczą uchodźców. Ilość wniosków, które zostały złożone: 1.372. 

Wartość wypłaconych środków o wypłatę świadczenia 40 zł, wynosi: 5.786.960 zł, z tego: 

1) na obszarach wiejskich: 

- 154 wnioski złożone przez Polaków; 

-  28 wniosków złożonych przez obywateli Ukrainy; 

2) w mieście: 

- 592 wnioski złożone przez Polaków; 

-  i 598, czyli nieco więcej wniosków jest złożonych przez obywateli Ukrainy. 

I to tyle w kwestii pomocy uchodźcom. 

Druga, też istotna sprawa, nowe zadanie, które zostało niejako gminom, no powiedzmy tak 

delikatnie, zlecone. Szanowni państwo na koniec, na 30 grudnia, czyli na dzień dzisiejszy, zostało 

złożonych 811 wniosków. Z tych 811 wniosków, 41 wniosków tyczy drugiego okresu. Czyli dana 

osoba nie chce w tym roku, tylko jest taka możliwość, bo pierwotnie nie było takiej możliwości, 

jest możliwość przeniesienia tego tonażu na rok przyszły. Czyli w przyszłym roku ktoś może 

wziąć pełną pulę 3 ton. Pierwotnie było 1,5 do końca roku i 1,5 do końca kwietnia. Teraz jest to, 

że tak powiem, ruchome.  

I tak, Szanowni państwo, ilość wniosków na ekogroszek, to jest 346 wniosków na tonaż 445 ton. 

Liczba wniosków złożonych na węgiel orzech: 454 wnioski na tonaż 580 ton niemalże. Liczba 

wniosków na groszek 11 na tonaż 10,5 tony. 

I teraz poinformuję państwa jaki tonaż otrzymaliśmy fizycznie, jaki jest, był, czy jeszcze jest na 

składzie, ale łącznie, a jaki był w ofercie, którą otrzymaliśmy, którą państwu przedstawiałem. 

I tak, tonaż otrzymany, orzech 495 ton, a mieliśmy mieć 594 tony, czyli 100 ton brakuje, ale w 

najbliższych dniach ma się pojawić trzy transporty bodajże, albo cztery, żeby tę normę wykonać. 

Dalej, groszek II, 351 ton otrzymaliśmy, na 351 deklarowanych, czyli tu jakby mamy 100% 

realizacji. 

Ekogroszek, mamy dowiezionych 76 ton, na 81 planowanych, no ale tych pięciu ton nikt 

specjalnie już nam nie przywiezie. 

Razem otrzymaliśmy 921 ton, na deklarowanych w ofercie 1026. Czyli brakuje nam 100 ton i to 

właśnie chodzi praktycznie o węgiel orzech. I to tyle, proszę państwa, w kwestii węgla.  

Natomiast powiem państwu, jak sytuacja wyglądała, bo tutaj nam to … Nie nam, tylko życie 

pokazało, że zostało złożonych na 3.000 zł, już nie mówię o węgiel fizycznie, tylko o otrzymanie 

dotacji w wysokości 3.000 zł na jeden adres, bo to też różnie bywało. Zostało złożonych 

wniosków: 2.191. Wypłaconych tych dotacji, nazwijmy to tak, 3.000 zł, zostało 1.694. Natomiast 

zweryfikowanych pozytywnie i do wypłaty, jest 211 wniosków. Tylko trzeba pamiętać o jednej 

rzeczy, że wniosek nawet jak jest pozytywnie zweryfikowany, a nie mamy środków od 

Wojewody, no to nie możemy wypłacać. Sygnalizujemy panu Wojewodzie jaka kwota, pan 

Wojewoda przelewa, wówczas GOPS może te środki wypłacić. 

Również zostały złożone wnioski o tzw. dodatki energetyczne. Na pellet zostało złożonych 224 

wnioski. Wypłacone świadczenia dotyczą 190 wniosków. 

Dalej, drewno kawałkowe, tak zwane, 228 wniosków złożonych, wypłaconych świadczeń 123. 

Dalej, gaz LPG, złożonych zostało 108 wniosków, wypłacone zostały tylko 4. Po uzyskaniu 

informacji z Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, skąd taka duża rozbieżność, po 

prostu osoby, które mają ogrzewany dom gazem tzw. sieciowym, miejskim, nie mają prawa 

występować z wnioskiem, tylko osoby, które mają gaz LPG, czyli tak zwany gaz z butli. 

I tu pracownicy muszą weryfikować te wnioski, po prostu pojechać do wnioskodawcy i sprawdzić 

czy gaz jest z butli, czy gaz jest z sieci miejskiej. Jak z sieci miejskiej, to taki dodatek 

energetyczny się nie należy. 
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I, proszę państwa, jeszcze jedna informacja dotycząca właśnie opału. Dostaliśmy informację  

z Polskiej Grupy Górniczej, mamy termin ważności tej oferty do końca miesiąca stycznia. 

I proponuje nam się, proszę państwa, orzech w ilości 189 ton, kostka - 405 ton, orzech z Kopalni 

„Wesoła”, tamten z Kopalni „Ziemowit”, 999 ton i groszek II z Kopalni „Wesoła” 990 ton, to jest 

łącznie no praktycznie 2.600 ton na drugi okres. Dla przypomnienia, na ten pierwszy okres, czyli 

do końca roku, dostaliśmy ofertę na 1.026 ton. Czyli praktycznie tego węgla nie powinno 

zabraknąć. Ale popatrzcie państwo jaka jest rozbieżność – to, o czym mówiłem - złożonych 

wniosków jest 2.200 na te 3.000, a wniosków o węgiel już fizycznie zostało złożonych 770. Czyli 

trzykrotnie więcej zostało wypłaconych środków jako 3.000, niż fizycznie zapotrzebowano węgiel. 

Dochodzi do takich sytuacji paradoksalnych, że dzwonią mieszkańcy, ktoś mówi, że chciałby 

węgiel, ale tych pieniędzy 3.000 nie ma. Dzwoni inna osoba i mówi, że nie ma pieniędzy bo kupiła 

telewizor. Dzwoni kolejny pan i z pytaniem, bo on węgiel ma, czy może sąsiadowi sprzedać. Tak 

że to tak trochę nie po kolei. Najpierw się daje te pieniądze, ludzie wydają - że tak powiem – nie 

celowo, a potem jak przychodzi co do czego, to albo nie ma pieniędzy, albo nie potrzebują węgla. 

To tyle. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. Proszę bardzo pan radny Jacek 

Załubski. 

Radny Jacek Załubski - dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, panie Burmistrzu. Mam takie 

pytanie dotyczące tej informacji, dotyczącej wniosków na dopłaty do ogrzewania. W jaki sposób 

jest weryfikacja tych wniosków? Bo nie spotykam się z takimi sytuacjami, że mieszkańcy tam do 

któregoś października chyba mieli obowiązek wypełnić centralną ewidencję emisyjności, czyli 

podać rodzaj kotła, którym opalają dom. I składają również wniosek, rozumiem że wnioskami 

zajmuje się MOPS w naszej gminie, składają wniosek podając dokładnie ten sam rodzaj sposobu 

ogrzewania domu. Jeżeli są jakieś wątpliwości, to czy pracownik MOPS-u ma w swoich 

kompetencjach weryfikować takie osoby? Bo są też sytuacje, w których takie osoby, na przykład, 

nie życzą sobie, żeby ktoś weryfikował sposób ogrzewania domu, bo u nas w gminie zdarzają się 

takie przypadki. I czy oprócz pracowników urzędowych, z ministerstwa, nie wiem kto tutaj u nas 

w Gminie za to odpowiada, ale czy pracownicy Gminy mogą to robić, czy pracownicy MOPS-u 

mają do tego uprawnienia ? Jak sobie z tym po prostu radzić? Dziękuję bardzo. 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak - Szanowni państwo. Prosiłbym panią Kierownik Ekhard, panią Kierownik 

naszego Ośrodka Pomocy Społecznej, o precyzyjne wyjaśnienie. Dziękuję bardzo. 

Kierownik MGOPS Iwona Ekhard - panie Burmistrzu, państwo Radni. Ustawa dopuszcza kontrolę palenia, 

czym palą osoby. Ale powiem w jakich to jest przypadkach. Te osoby, które w terminie złożyły 

wniosek, do 30 listopada, bo tak przyjmowaliśmy wnioski i podały, ich deklaracja czym palą jest 

zgodna z CEB, czyli tą Centralną Emisyjnością Budynków, która jest składana tu w Gminie i był 

obowiązek złożenia takiego wniosku do 11 sierpnia najpóźniej, te osoby nie weryfikujemy. 

Weryfikujemy natomiast osoby, jeżeli z jednego domu wpłynęły dwa, albo trzy wnioski. 

Pierwotna treść ustawy, mówiąca o dodatku węglowym była taka, że prawo do tego dodatku 

węglowego ma każde gospodarstwo domowe. Ale definicja gospodarstwa domowego pochodziła 

z ustawy o pomocy społecznej. A definicja gospodarstwa domowego, to znaczy, że osoby, które 

zamieszkują w jednym budynku, prowadzą odrębne gospodarstwa. Przyznając, że prowadzą 

odrębne gospodarstwa, muszą mieć odrębną kuchnię i odrębną łazienkę. Te wnioski były 

weryfikowane. Każdy kto składa wniosek o dodatek węglowy, jest tam klauzula, że ponosi 

odpowiedzialność za to co podpisuje. Kolejna zmiana ustawy o dodatku węglowym, wprowadziła 

taką zmianę, że nawet jak ktoś nie złożył tego wniosku, albo na przykład pod jednym adresem są 

trzy odrębne gospodarstwa domowe, które mają trzy odrębne piece, a zmiana sierpniowa była 

taka, że jedno gospodarstwo - jeden dodatek. Następnie ustawodawca zmienił ustawę w ten 

sposób, że jeżeli są odrębne piece, no to można. Kolejna zmiana dotyczyła - żebym dobrze 

powiedziała - pracownik idzie sprawdzić, czy faktycznie są odrębne gospodarstwa, to znaczy … 

Ale to mogliśmy zrobić dopiero w grudniu, bo do listopada osoby, które, na przykład, miały adres 

tam i numer budynku 200, ale w tym budynku mieściły się cztery odrębne rodziny, 

niespokrewnione, ale nie mogły wyodrębnić tego lokalu. No i wiadomo, że procedurę, taką się 

przeprowadza w Starostwie, no nie była możliwa do przeprowadzenia w ciągu miesiąca. Ale my 

dopiero dostaliśmy uprawnienia w grudniu, że mogliśmy tym osobom na podstawie notatki, że 

faktycznie prowadzą odrębne gospodarstwa domowe i ogrzewanie, mogliśmy wypłacić te dodatki 

węglowe. 

Kolejna zmiana dotyczyła tego, że jeżeli ktoś nawet nie złożył wniosku o dodatek węglowy do 

końca listopada, to mógł złożyć podanie w Ośrodku Pomocy Społecznej, pracownik socjalny szedł 

na wywiad. Nawet jak osoba nie złożyła o emisyjności budynku oświadczenia, to w trakcie 



8 

 

wywiadu środowiskowego ustalał to, sporządzał notatkę. Notatkę przekazuje do Urzędu Miasta  

i Gminy i Urząd Miasta i Gminy wprowadza go do ewidencji emisyjności budynku, i my 

wypłacamy bez wniosku, na podstawie wniosku osoby, która się zwraca o ten dodatek węglowy, 

wypłacamy świadczenia. I dlatego tak, proszę państwa, to trwa. Gdyby nie było zmian tej ustawy  

i poszło by to w pierwotnej wersji, to byśmy dawno zapomnieli o dodatkach węglowych. A tak, 

niestety mamy jeszcze 211 wniosków do wypłaty i około 100 wniosków do weryfikacji. 

Czy coś jeszcze państwo chcieliby wiedzieć? 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo dziękuję. pan Przewodniczący Ireneusz Stachnio. Proszę. 

V-ce Przewodniczący R.M. Ireneusz Stachnio - bardzo dziękuję pani Przewodnicząca. Chciałby podziękować 

panu Burmistrzowi Szczęśniakowi, w imieniu w społeczności wędkarskiej Koła nr 6 w Jelczu-

Laskowicach, Koła PZW, za udostępnienie dla Koła, przekazanie w użytkowanie zbiornika przy 

ul. Kasztanowej, tam gdzie jest stara ciastkarnia. To jest jedno podziękowanie. A drugie 

podziękowanie od dzieci, młodych adeptów wędkarskich, bo ten zbiornik, Szanowni państwo, 

będzie przeznaczony dla dzieci, nie dla dorosłych wędkarzy, tylko dla dzieci w wieku poniżej 14 

roku życia i będzie miał charakter szkoleniowy. W grudniu założyliśmy w Kole taką szkółkę 

wędkarską dla małych dzieci, która się cieszy w tej chwili bardzo dużym obłożeniem. I znowu 

podziękowania dla pana Burmistrza, bo pan Burmistrz … Znaczy, dzięki panu Burmistrzowi ten 

zbiornik został zarybiony gatunkami ryb szlachetnych. Tak że też bardzo dziękujemy. 

Na tym zbiorniku będą się odbywać głównie szkolenia dla dzieci, na zasadzie „No kill”, czyli złów 

i wypuść. Czyli każda ryba, która zostanie złapana, zostanie wypuszczona tak, żeby nie zabierać 

jej. W tej chwili jest zakaz łowienia do końca roku, czyli jeszcze jeden dzień. Są tam tablice 

informujące w języku polskim i ukraińskim tak, żeby nikt tych rybek tam nie zabierał. 

Przy okazji jeszcze, już może są zainstalowane, nie wiem, może jutro będą zainstalowane tablice 

informujące o zasadach jakie tam będą obowiązywać na tym zbiorniku. I, między innymi, jedna  

z zasad, to jest zakaz spożywania alkoholu. Taką zaproponowaliśmy formułę tak, żeby nie było to 

miejsce schadzek, ale także tylko... No tak, dzieci nie, to będzie dla dorosłych taka informacja. 

Dzieci nie popiją tak, ale dorośli także nie popiją. Nad bezpieczeństwem i porządkiem nad tym 

zbiornikiem, będzie czuwać nasza Straż Społeczna Wędkarska, którą mamy w naszym Kole, tak 

że myślę, że wszystko będzie okay. Jeszcze raz panu Burmistrzowi dziękuję w imieniu 

społeczności wędkarskiej i dzieci przede wszystkim, bo to ten zbiornik jest dla nich. Bardzo 

dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Czy w tym punkcie ktoś jeszcze z państwa chciałby zabrać głos? 

Nie widzę. Przechodzimy do kolejnego punktu. 

Od. pkt 5 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Punkt nr 5: Sprawy samorządowe.  

Bardzo proszę, pan radny Piotr Stajszczyk. 

Radny Piotr Stajszczyk - dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca, panowie Burmistrzowie, Szanowni Radni.  

Ja mam kilka takich punktów, o które wcześniej już, na poprzednich sesjach, pytałem. Chodzi mi 

o informację na temat Szkoły Podstawowej nr 1, to znaczy rozbudowa szkoły. Wiemy, że w 

budżecie tego zadania, znaczy w „niewygasach” tego zadania nie ma. Wiemy, że pozwolenie na 

budowę jest, jeśli chodzi o rozbudowę tej szkoły. Nie mam informacji, czy przetarg został 

ogłoszony, czy nie. Prawdopodobnie jeszcze nie jest ogłoszony. Tam był problem, z tego co się 

orientuję, odnośnie specyfikacji do przetargu, którą to specyfikację ma przygotować firma, która 

realizowała projekt. Na którym etapie jesteśmy? Kiedy można się spodziewać przetargu na 

rozbudowę Szkoły nr 1? To jest pierwsze pytanie. 

Drugie pytanie. Jeśli chodzi o Stowarzyszenie Rodziców Dzieci z Niepełnosprawnościami. Była 

ostatnio mowa na ten temat o użyczenie pomieszczenia. Wiem, że te działania wspólnie z panią 

Kierowniczką były prowadzone. Na jakim to jest etapie? Czy państwo jakoś się porozumieli i czy 

ten temat będzie realizowany w przyszłym roku? 

Trzecie pytanie. No to z powrotem żłobek i przedszkole. Jak tutaj wygląda sprawa kadry, bo to był 

problem, który tutaj sygnalizował Burmistrz Szponar. Kiedy można się spodziewać tego naboru, 

może zamknięcia sprawy kadry i naboru do przedszkola i żłobka? Był sygnał, że może to być  

w styczniu. Pytanie czy tak rzeczywiście będzie. 

I ostatnie pytanie dotyczy tej ustawy i tej gwarancji maksymalnej ceny energii na przyszły rok.  

Ja wtedy sygnalizowałem o jednym punkcie w ustawie, chyba to był art. 20, odnośnie 

oszczędności przez samorządy energii w kolejnym roku, w 2023, nie więcej niż 90%. Czy ta 
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interpretacja, nie wiem, przez radcę prawnego została sprawdzona? Czy, tak jak czasami słyszę to 

na spotkaniach z samorządowcami, czy nie będzie to interpretowane tak, jeżeli nie uzyskamy 

oszczędności energii, to nie będziemy mieli tej stałej ceny. To wtedy Burmistrz mówił, że to 

myślę mecenas zweryfikuje. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Bogdan Szczęśniak. Proszę. 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak - Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo prosimy do mikrofonu, bo 

protokół z tego powstaje. Pani Kierownik Iwona Ekhard. Proszę. 

Kierownik MGOPS Iwona Ekhard - panie Burmistrzu, panowie Radni. Rozmowy się toczyły, są na takim 

etapie. Ja czekam na umowę z TBS-u, bo co roku zawieramy taką umowę na dzierżawę tego, taką 

użyczenia i wówczas z paniami się spotkam i opracujemy, z mecenasem taki wzór użyczenia. I nie 

widzę przeszkód, żebyśmy to podpisali po nowym roku. 

Ja jeszcze chciałam panu radnemu Załubskiemu dopowiedzieć, bo wprawdzie wprost nie 

odpowiedziałam na pytanie, czy pracownik socjalny ma prawo. Ma nawet obowiązek pójść na 

wywiad. I jest taki zapis w ustawie o dodatkach węglowych, że nie udostępnienie, czyli nie 

udzielenie informacji, nie wpuszczenie pracownika socjalnego, w celu weryfikacji tego wniosku 

węglowego, skutkuje odmową. Tak że każdy może się nie zgodzić, ale musi się z tym liczyć, że 

tego dodatku po prostu nie dostanie. To wszystko. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Marek Szponar. Proszę. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar - pani Przewodnicząca, Wysoka Rado. Tak jak już wcześniej informowałem, 

jeśli chodzi o działania związane z jak najszybszym uruchomieniem Żłobka i Przedszkola nr 3, 

wszystko się odbija o sprawy kadrowe. I teraz, z początkiem stycznia, będziemy, zamierzamy 

zatrudnić dyrektora na umowę zlecenie, bo jeszcze - tak prawdę mówiąc - powołanie na pełny etat 

- nie ma takiej potrzeby, bo nie będzie obciążony jeszcze tak obowiązkami, jak w przypadku, 

gdyby normalnie przedszkole i żłobek funkcjonował. I myślę, że tutaj pani dyrektor, podejmie już 

te pierwsze czynności związane faktycznie z takim przyspieszeniem weryfikacji kadry. I może, 

dzięki tym działaniom, okaże się, że na rynku jest troszeczkę więcej ofert, z których będziemy 

mogli skorzystać. Na dzisiaj mamy oferty, które dotarły do nas, tak jak już informowałem, tu się 

nic nie zmieniło, czterech nauczycieli przedszkola. Przypomnę, że na cztery grupy, które 

planujemy, potrzebne jest zatrudnienie przynajmniej ośmiu nauczycieli. Tak że w pierwszej 

kolejności myślę, że skoncentrujemy się nad uruchomieniem jak najszybszym samego żłobka, bo 

tutaj będzie troszeczkę łatwiej. Natomiast przedszkole myślę, że zostanie uruchomione, no nie 

wcześniej jak 1 marca. To też będzie determinowało kwestia, czy uda nam się w tym terminie po 

prostu wyposażyć, doposażyć ten budynek. 

Natomiast, proszę państwa, no jest pewien problem, jeżeli coś się odbywa i tą świadomość myślę, 

że wszyscy mieliśmy, coś się odbywa w trakcie - nazwijmy to - roku szkolnego, to 

skompletowanie kadry no bardzo często graniczy z cudem.  

Przypomnę również, że dwie grupy już do przedszkola, przedszkolne są zrekrutowane. Jedna 

grupa czterolatków uczęszcza do Szkoły Podstawowej nr 2, ale jako przyszła grupa Przedszkola nr 

3 przy Świętochowskiego. I jedna grupa trzylatków jest zrekrutowana, przy rekrutacji wiosennej  

i rodzice mają już na dzisiaj wskazane miejsce, jakim jest właśnie Przedszkole nr 3. Natomiast czy 

rodzice ostatecznie się zdecydują, to oczywiście będziemy się o to się pytać rodziców. Nowa pani 

dyrektor, będzie się pytała w przypadku, kiedy faktycznie już fizycznie ta możliwość otwarcia 

przedszkola będzie się zbliżała.  

Tak że robimy, panie radny, wszystko, żeby faktycznie móc jak najszybciej ten budynek, po 

oddaniu go, po inwestycji, uruchomić. I tak jak mówię, pierwsza jaskółka, to zatrudnienie na 

umowę - zlecenie panią dyrektor, która wykona te wszystkie działania administracyjne, łącznie  

z kompletowaniem kadry pedagogicznej i pracowników administracji, i obsługi. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Romuald Piórko. Proszę. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko - pani Przewodnicząca, Szanowni państwo. Jeżeli chodzi o rozbudowę Szkoły 

nr 1, to tak jak już mówiłem, mamy prawomocne pozwolenie na budowę, nie mamy jeszcze, bo 

mieliśmy obiecane do końca roku specyfikację, nie mamy tej specyfikacji jeszcze. Myślę, że 

początkiem stycznia tę specyfikację dostaniemy i chciałbym w styczniu ogłosić przetarg na 

realizację tego zadania. 

Jeżeli chodzi o sprawę, że nie ma tej pozycji w „niewygasach”, nie ma, bo nie płacimy, jest to 

kontynuacja zadania. W projekcie budżetu na 2023 mamy kwotę zarezerwowaną i w WPF na 

2024, tak że tutaj nie było takiej potrzeby wpisywania to w „niewygasy”.  

Jeżeli chodzi o oszczędność energii elektrycznej, no to mamy już porobione, że tak powiem, 

zestawienia roku 2018, 2019 dla pałacu, bo tu generalnie chodzi o oszczędności - taka jest 

interpretacja - chodzi o budynków. Nie oświetlenia, jako oświetlenia, ale budynków. 
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Jak rozmawiałem z Wójtem Oławy, mówi: ja wymieniłem u siebie całe oświetlenie w Urzędzie na 

ledowe. No tylko, że Wójt Gminy Oława nie ma pałacu, a my mamy. No i nie widzę, że tak 

powiem decyzji, czy Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków, gdybyśmy tu, w sali, ledy 

zastosowali. Takie analizy będą robione i zbieramy informacje. Bierzemy również pod uwagę 

budynek Ośrodka Pomocy Społecznej i ZEA, i zobaczymy co nam z tego wyjdzie. Mam nadzieję, 

bo dane, które mamy 2019 i 2018 rok, są tak różne od siebie, wynika to z faktu różnych terminów 

odczytów. I ktoś, kto pisząc tę ustawę, miał takie pojęcie o rozliczeniu energii elektrycznej, jak ja 

o locie na księżyc. No ale tak to już jest. Będziemy robili te analizy. Mam nadzieję, że nam z tych 

analiz coś tam wyjdzie. Oczywiście, za nieosiągnięcie tego wyniku, nie wiem czy to w skali tylko 

grudnia, czy w ogóle w skali roku 2023, w stosunku do roku 2018 i roku 2019, czy to będzie  

w całości liczone, czy w poszczególnych miesiącach i tak nie osiągnięcie tego celu 10%, no to jest 

kara 20.000 dla kierownika jednostki samorządu terytorialnego. Mam nadzieję, że do tego nie 

dojdzie. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –dziękuję bardzo. Pan radny Robert Jadczak. Proszę. 

Radny Robert Jadczak - dziękuję pani Przewodnicząca za udzielenie głosu. Szanowni państwo, panowie 

Burmistrzowie. Mam trzy sprawy. Zacznę może od tej nieprzyjemnej, czyli znowu drogi. 

Panie Burmistrzu, a konkretnie panie Burmistrzu Piórko, ja najczęściej chyba, tutaj zabierałem 

wielokrotnie, no może nie najczęściej, ale wielokrotnie głos na temat remontu tych naszych dróg, 

ulic gminnych, no może pewnie dlatego, że mamy ich najwięcej w Miłoszycach. Sprawa, po raz 

kolejny, dotyczy ul. Malczewskiego. Ta droga była remontowana bodaj w czerwcu. Wykonawca 

no nie popisał się tam, no ale nie chciałem, że tak powiem, na początku reagować, podejmować 

żadnych działań. Natomiast no mieszkańcy już wielokrotnie informowali mnie, że ta droga, zaraz 

parę dni po tym remoncie, już się zaczynała, zaczęła rozpływać. No i wczoraj złożyli mi wniosek, 

ja to zostawię, bo ja sobie ksero tu robiłem. Są też załączone zdjęcia. I bardzo bym prosił, jeśli 

można by było, jak najszybciej, zaraz po nowym roku zobowiązać wykonawcę do prac, moim 

zdaniem reklamacyjnych, bo droga jest w fatalnym stanie. Kałuże, które tam powstają, nawet nie 

po jakichś ulewnych opadach, ale po prostu po jakimś tam zwykłym deszczu, no są na całą 

szerokość drogi. No fizycznie widziałem na 10 - 12 m, na pobocza wchodzi, więc jest naprawdę 

bardzo źle. Więc bardzo bym prosił, żeby się tym zająć się natychmiastowo. No i jeszcze, jak 

jesteśmy przy tych ulicach, drogach naszych gminnych, to też właśnie taka prośba, już o tym 

wielokrotnie mówiłem, żeby w przyszłym roku, jak już ruszą procedury właśnie no przymierzania 

się do tych remontów dróg naszych gminnych, to żeby właśnie brać pod uwagę zdania sołtysów, 

żeby to tak się trochę nie odbywało jak w tym roku. No tu myślę, że to było chyba najgorsze 

rozwiązanie, bo w ogóle nie były brane nasze zdania pod uwagę. Tak że ewentualnie żebyśmy byli 

brani pod uwagę. My mamy sugestie od mieszkańców, więc możemy, myślę że tutaj jakieś tam 

cenne informacje wskazać, które drogi trzeba, w jakiej technologii. Oczywiście zdaję sobie 

sprawę, że na to wszystko też jest określony jakiś fundusz, budżet. No i żebyśmy też wiedzieli, 

kiedy dana miejscowość będzie remontowana, jakie ulice w pierwszej kolejności, no żebyśmy 

mogli później coś więcej mieszkańcom powiedzieć. Tak że taka prośba. Dobrze. 

Teraz przejdę może do bardziej takich przyjemnych dwóch spraw. Panie Burmistrzu, już miesiąc 

temu dałem taki pomysł, propozycję. Zdaję sobie sprawę, że trudne czasy mamy - można 

powiedzieć - w każdej płaszczyźnie, także Gmina. Ale jak już wiemy, dzisiaj pani 

Przewodnicząca informowała, w styczniu obchodzimy 25-lecie funkcjonowania otwarcia naszego 

basenu gminnego. No jeszcze raz taka prośba, jeśli dałoby się jakoś tak zrobić, może żeby ten 

miesiąc styczeń był miesiącem zupełnie wolnym od opłat dla mieszkańców naszej gminy. To już 

mówiłem. Może to zabrzmi trochę śmiesznie, ale naprawdę ludzie mają to do siebie, że od 

stycznia nowa energia, zaczynam ćwiczyć, zaczynam biegać, zacznę chodzić na basen, dbać  

o zdrowie. Może to jakoś bardziej pomoże naszym mieszkańcom, gdyby ten basen był bardziej 

dostępny. Albo może, może jeśli nie za darmo, to może za połowę stawki. Jakiś pomysł taki 

podrzucam, tutaj decyzję zostawiam oczywiście panu Burmistrzowi. Myślę, że to 25-lecie naszego 

basenu, który - jak wiemy - był tu pierwszy w powiecie, chyba następny dopiero Wrocław, nie 

wiem czy Oleśnica, naprawdę to było przedsięwzięcie ogromne, moglibyśmy wtedy bardziej tak 

jakoś radośnie świętować. Tak że taka prośba ode mnie i od mieszkańców. 

No i wreszcie ostatni temat. Szanowni państwo, chciałem bardzo serdecznie, gorąco podziękować 

panu Burmistrzowi Bogdanowi Szczęśniakowi i panu Burmistrzowi, Zastępcy Romualdowi 

Piórko. Pan Burmistrz Piórko zdziwiony, ale też dziękuję czasami. Dobiegł końca remont naszej 

świetlicy w Miłoszycach. Myślę, że - no nieskromnie mogę powiedzieć - najpiękniejszy teraz 

obiekt właśnie w naszej gminie, wyposażony w nowoczesne technologie, rozwiązania, chociażby 

rekuperacja, fotowoltaika z magazynem energii, czy pompa ciepła. To już taki naprawdę 
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nowoczesny obiekt. Tak że bardzo dziękuję, że ten obiekt został ukończony. Długo czekaliśmy, 

ale warto było czekać. Cieszę się, że choć może nie we wszystkim się zgadzaliśmy do końca, ale 

te kompromisy zostały wypracowane i tutaj Gmina – można powiedzieć - przychyliła się 

naprawdę do wielu naszych sugestii, wskazówek. Też na początku, już choćby nawet 

projektowania, mieliśmy bardzo dobry kontakt właśnie z panią E.R., panią projektant. Mówię, 

może nie wszystko idealnie, tak jak byśmy chcieli, ale naprawdę ogólnie efekt jest bardzo 

zadowalający. Tak że bardzo dziękuję. I w związku z tym, Szanowni państwo radni, panowie 

Burmistrzowie, 4 lutego, jeszcze będzie czas, ja w styczniu powtórzę, ale już teraz mówię, bo to 

za chwilę wchodzimy w czas ferii zimowych, więc już teraz informuję, 4 lutego będzie oficjalne, 

uroczyste otwarcie świetlicy w Miłoszycach, na które to otwarcie już teraz zapraszam wszystkich 

radnych Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach., oczywiście Włodarzy, panią Skarbnik, także 

pracowników Gminy, którzy brali właśnie czynny udział w tych wszystkich pracach. To będzie 

uroczystość, zdradzę to już, połączona z wkopaniem kapsuły czasu, naszej miłoszyckiej. 

Wkopaniem, bo to właśnie będzie miało miejsce w podłożu na placu przy świetlicy. Imprezę 

chcemy zrobić z dużym rozmachem: catering, występ artystyczny, tak że hucznie będziemy 

świętować nasze otwarcie świetlicy w Miłoszycach. Tak że, Szanowni państwo, 4 lutego już dziś 

zapraszam. Bliżej terminu jeszcze będą wysyłane zaproszenia. To tyle. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Michał Wolski. proszę bardzo. 

Pan Burmistrz Piórko. Przepraszam, nie zauważyłam. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko - pani Przewodnicząca, Szanowni państwo. Jeżeli chodzi o drogi, no te akurat 

w roku bieżącym wykonawca no nie popisał się szczególnie, tak że tutaj na pewno, bo drogi są na 

gwarancji, więc będziemy wzywać wykonawcę. Teraz, w tej chwili warunki się poprawiły, żeby te 

swoje niedoróbki poprawił. Jak już wcześniej mówiłem, również będę informował sołtysów,  

w jakimś tam zakresie, proponowanym zakresie. I tutaj jedna uwaga, na pewno nie będzie to 

spełnienie 100% marzeń. Taka opcja nie wchodziła w rachubę i nie wchodzi. Będzie to już po 

wyborach nowych sołtysów, tak że już myślę będą nowi sołtysi informowani. 

Kolejny, na temat basenu, to pan Burmistrz raczej. 

I jeżeli chodzi o świetlicę. Tam trwają obecnie procedury odbiorowe. I tu fajnie i dziękuję za 

zaproszenie, tylko jest jeden warunek, jeżeli do 4 lutego nie będziemy mieli załatwionych 

wszystkich procedur formalnych, takie otwarcie się nie odbędzie, bo ja nie jestem zwolennikiem, 

żeby robić coś dla robienia i powtarzać drugi raz, bo to mamy tego nadmiar. Tak że tutaj moja 

tylko taka uwaga. Mam nadzieję, że uda nam się to pozałatwiać, to wtedy przyjdziemy na 

uroczyste otwarcie. Jeżeli nie, to nie. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan radny Michał Wolski. Proszę.  

Przepraszam bardzo. Pan Burmistrz Szczęśniak. 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak - króciutko, bo rozmawiałem w kwestii pomysłu pana radnego Jadczaka z panią 

Skarbnik, z panem Kierownikiem Chmielewskim. Proszę państwa, gdyby spełnić, skądinąd fajny 

pomysł, to jest to koszt 120.000 zł, bo nie ma wpływu z biletów tak – raz. Dwa. Nie ma dotacji, bo 

dotacja jest do biletu, do kogoś kto wchodzi. Jak nie ma biletu, nie ma dotacji do osoby. 

No pomijam, czy nie pomijam, no koszty ogrzewania, oświetlenia, to to taki prezent, to mimo 25-

lecia istnienia Pływalni byłby chyba za duży. Aczkolwiek myśleliśmy, żeby w ostatni weekend 

miesiąca stycznia udostępnić wszystkim, w formie odpłatności, tak jak bilety ulgowe. To też są 

określone straty, ale nie wymiar 120.000. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Michał Wolski. Proszę. 

Radny Michał Wolski - pani Przewodnicząca, panowie Burmistrzowie, Szanowni Radni. Ja z dwiema sprawami 

samorządowymi. Bardzo bym prosił o informację panów Burmistrzów na temat: pierwsza sprawa 

to monitoring miejski i taka prośba, czy moglibyśmy się dowiedzieć w paru zdaniach jak 

wyglądało wydatkowanie środków na ten cel w tym roku. Mamy 30.000 w budżecie, w przyszłym 

roku na rozbudowę monitoringu miejskiego. I moje pytanie, czy mniej więcej możemy się przy 

okazji dowiedzieć co w tych 30.000 chcielibyśmy zrealizować? Dlaczego pytam. Mieszkańcy, 

akurat z konkretnie tutaj gdzieś z moich okolic, ale to myślę, że temat jest szerszy, zgłaszają taką 

sytuację, że w okolicach dworca PKP są aktualnie wycinane sprytnie katalizatory w samochodach 

w biały dzień. To jest zgłaszane na Policję, ale Policja rozkłada ręce, bo jakoś tak to działa. Czy to 

nie jest, może - nie wiem - szkodliwość jest mała. W każdym razie, w ciągu miesiąca, dwóch 

mieszkańców w mojej miejscowości jakby pokazywało filmy spod samochodu, gdzie jest po 

prostu przy dworcu wycięty w biały dzień katalizator. Samochody parkują od 7.00 rano do 16.00  

i w tym czasie, nie wiem jaką metodą, bo to musi być jakoś sprytnie zrobione, ale lecą katalizatory 

w samochodach. Widziałem w internecie, że również takie rozmowy są na temat dworca w 

Czernicy. Tam widocznie jest jakaś większa ekipa, która w zorganizowany sposób te katalizatory 
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wycina w takich miejscach. Myślę, że gdyby, w ramach tych 30.000, w przyszłym roku udało się 

zamontować jakąś kamerę po jednej i po drugiej stronie wyjścia z przejścia, tam gdzie stoją 

samochody, to byłoby to dobrym ruchem. Myślę, że cieszymy się z tego, że nasi mieszkańcy 

przesiadają się do pociągów, które mamy świetne. Jeżeli chodzi połączenia do Wrocławia, jest to 

na pewno rewelacja. Ale jeżeli nasze samochody tam zaparkowane będą okradane, no to po prostu 

to cały ten pomysł może jakoś tak ucierpieć na tym. Tak że bardzo proszę taką o informacje co w 

tym roku? Wiem, że była mowa o pewnych w ogóle zmianach, jeżeli chodzi o sposób zarządzania 

tym monitoringiem. Tak że gdyby pan Burmistrz Piórko był w stanie w paru zdaniach powiedzieć, 

gdzie jesteśmy i w jakim kierunku idziemy, jeżeli chodzi o ten nasz monitoring miejski. 

A drugi temat, to ogłoszona przez pana Burmistrza Szczęśniaka informacja dzisiaj o tym, że 

mieszkańcy, nasi goście z Ukrainy, będą w jakiś sposób skomasowani w naszym budynku, 

w Chwałowicach. To jest – myślę - fajna informacja. No ten budynek się świetnie do tego nadaje, 

chyba najlepiej z tych wszystkich budynków, w których gościliśmy naszych sąsiadów. Na pewno 

w porównaniu z salą gimnastyczną, to w ogóle nie ma o czym mówić. My mamy pokoje, mamy 

sanitariaty właściwie przy większości tych pokoi, tak że to jest fajne miejsce. Pytanie moje jest 

takie. Bo próbujemy właściwie z panem Kierownikiem Zakładu Budżetowego, od pół roku co 

najmniej jakby uruchomić temat przeglądu grzania, czy instalacji grzewczej w tym budynku. No 

niestety na dzisiaj grzejemy tam olejem opałowym i to jest chyba najdroższe możliwe 

rozwiązanie. Pytanie moje jest takie. Czy próbujecie panowie, w jakiś sposób, przyjrzeć się temu, 

że tam są też inne źródła ciepła, ale one nie działają, bądź są w jakiś sposób wygaszone, czy 

częściowo niesprawne. Być może przy jakimś niedużym nakładzie, relatywnie w stosunku do tych 

paliw, za które dzisiaj płacimy, można przywrócić działającą tam, czy stojącą tam pompę ciepła 

na przykład? Zwracaliśmy się, z panem Chmielewskim, w tym temacie na piśmie. Natomiast no 

na dzisiaj nadal grzejemy niestety tym olejem opałowym, co na pewno generuje no duże koszty.  

I myślę, że warto się nad tym pochylić i troszeczkę spróbować, przynajmniej zacząć korzystać  

z tych innych źródeł, które tam są. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Romuald Piórko. Proszę. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko - pani Przewodnicząca, Szanowni państwo. Jeżeli chodzi o monitoring, to w 

tym roku udało nam się, że tak powiem, rozwiązać umowę z firmą, która nam instalowała ten 

monitoring. Przeprowadziliśmy taki przegląd, dokonaliśmy adaptacji, czy modernizacji tego 

monitoringu tak, żeby spełniał wszelkie wymogi, które są w tym zakresie obowiązujące. 

Jest koncepcja, żeby przenieść, całą serwerownię monitoringu do pałacu. To też jesteśmy na 

etapie opracowania dokumentacji, mam nadzieję, że nam się to uda. Natomiast jeżeli chodzi  

o monitoring stacji kolejowej, to ja nie bardzo tutaj … Bo ja na pewno wiem, bo wiem, że jest 

kamera i nie mam informacji, że jest nieczynna, zamontowana na budynku spółdzielczym, która 

widzi parking od strony Spółdzielni Mieszkaniowej. Tak że tutaj. Z drugiej strony nie wiem, 

muszę się zorientować jak to wygląda. Jeżeli nie ma, no to myślę, że taką kamerę jak najszybciej 

zainstalujemy, która objęłaby parking tutaj od strony ul. Kolejowej. 

Jeżeli chodzi o ogrzewanie ośrodka w Chwałowicach. Ja już rozmawiałem z Kierownikiem 

Chmielewskim i miał się tematem zająć, bo tam ponoć jakaś awaria wymiennika gruntowego jest  

i ja myślałem, że temat jest załatwiony. Ale to ja poruszę ten temat z powrotem. Bo ja z nim 

rozmawiałem w ten sposób, że jeżeli znajdzie wykonawcę i określi koszty, no to dostanie dotację, 

bo my dotujemy zakład budżetowy na usunięcie tej awarii i uruchomienie tego no bardziej 

ekologicznego i tańszego źródła ciepła. Tak że ja wrócę do tematu i myślę, że to jak najszybciej 

temat załatwimy. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Tadeusz Babski. 

Radny Tadeusz Babski - pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, panowie Burmistrzowie. Dwa tematy. Pierwszy 

temat: stacja kolejowa Jelcz-Laskowice. Dzisiaj na stację, osoba niepełnosprawna na wózku 

inwalidzkim nie jest w stanie wejść na peron, nie jest w stanie. Taka jest prawda. Druga sprawa, to 

mają problem z wejściem już kobiety z wózkami, ponieważ te schody są dosyć strome. Podjazdy 

oczywiście są wybetonowane, ale widziałem, że jedna osoba nie jest w stanie wciągnąć wózek na 

górę, na peron. Tak że prosiłbym, żeby się tym tematem zająć, skierować odpowiednie pismo do 

danych służb, bo uważamy, że stacja kolejowa powinna być w 100% dla wszystkich dostępna. 

I drugi temat: ścieżka rowerowa Jelcz - Oława. Wiem, że niecały miesiąc temu pan Burmistrz 

Szczęśniak gościł tutaj Burmistrza Miasta Oławy i Wójta Gmina Oława. Rozmawialiście, między 

innymi, na temat - w przyszłości - budowy ścieżki rowerowej łączącej Jelcz - Oława. Prosiłbym  

o jakieś informacje tutaj. Radni pewnie są zainteresowani. Ja tylko powiem, że w tym roku, 

kolejnym razem składałem wniosek do budżetu Sejmiku Dolnośląskiego w sprawie budowy tej 

ścieżki rowerowej. Kolejnym razem otrzymałem odpowiedź negatywną z braku środków. Tym 
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razem mi odpowiedział pan, członek Zarządu, Tymoteusz Myrda. Ale też w tym piśmie, ja 

przekażę go do Gminy, zaproponował też inne rozwiązania, ale oczywiście kosztem Gminy. To no 

niezbyt bardzo mi się akurat ten sposób podoba. Możemy partycypować w kosztach, ale nie w 

całości pokrywać budowę tej ścieżki. Coś jest chyba nie tak. Ale bardzo bym prosił o informację 

jakie tutaj panowie ustaliliście. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Romuald Piórko. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko - pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo. Jeżeli chodzi o stację kolejową, 

no na pewno takie pismo wyślemy. To już będzie kolejne, a może już w dużych ilościach, bo takie 

informacje, czy takie wnioski płyną do PKP PLK. Ale informacja jest taka, że słaba nadzieja, że 

coś się poprawi. Mianowicie, w związku z tym, że jest robiony projekt przebudowy linii kolejowej 

277 Wrocław - Brochów - Opole - Groszowice. I w tym projekcie jest - a wiem, bo także 

uzgadniałem i odwodnienia, i dojazdy, dostępy, jest całkowita przebudowa stacji kolejowej z 

wymogami dotyczącymi osób z niepełnosprawnościami, w tym oczywiście wózków i tak dalej, 

łącznie z windami, ze zmianą przejścia. I tak, na dzień dzisiejszy, na pewno taka informacja 

wyjdzie, czy taki wniosek, do PKP PLK, ale czy odniesie sukces, to wątpię. 

Kolejny temat, to ścieżka rowerowa Jelcz-Laskowice - Oława. Odbyło się takie spotkanie, bo są 

prowadzone niejako … Budowa ścieżek rowerowych prowadzona jest przez dwie osobne 

instytucje. Jedna to jest Polska Samorządna, gdzie tam budują jakieś, planują, nie budują, ale na 

razie planują wielkie autostrady rowerowe. I właśnie w tej sprawie 4 stycznia będzie spotkanie, na 

którym będę obecny, zobaczymy co tam się dzieje. Natomiast, jeżeli chodzi tutaj w sprawie naszej 

no bliskiej takiej nam, ścieżka rowerowa nie Jelcz-Laskowice - Oława, ale powiedzmy w tę stronę 

Oława -Jelcz-Laskowice - Czernica do Wrocławia. Takie spotkanie się odbyło. Łącznie w tym 

spotkaniu brali udział przedstawiciele: Burmistrz Oławy, Wójt Gminy Oława, przedstawiciel 

Gminy Czernica, ja i dwóch przedstawicieli Urzędu Marszałkowskiego. I na tym spotkaniu 

ustaliliśmy, że te cztery samorządy są zainteresowane budową właśnie tej ścieżki, tak jak 

powiedziałem, z Oławy, przez Jelcz-Laskowice, do Wrocławia. Tylko pracownicy Urzędu 

Marszałkowskiego mają przygotować wystąpienie i ustalić, żeby Marszałek, czy Zarząd 

Województwa Dolnośląskiego ustalił, jakie są zasady finansowania tego typu inwestycji i kto ma 

być inwestorem tej inwestycji. Bo z tego, co ostatnio otrzymaliśmy informację, Dolnośląska 

Dyrekcja Dróg i Kolei nie bardzo chce to robić. I również też takie informacje, tam gdzie 

samorządy się nie dokładają, to dołoży Marszałek. No pytanie, kto się ma z samorządu dokładać, 

skoro tam, gdzie się nie dokładają samorządy, to dołoży Marszałek. To niech dołoży wszystkim. 

A chcemy ustalić, żeby te zasady były jednakowe, nie tylko dla tych naszych czterech gmin, ale w 

ogóle dla gmin, które są zainteresowane współfinansowaniem - o tak powiem - 

współfinansowaniem tego typu inwestycji. Tak że tutaj myślę, że w przyszłym roku zaczniemy 

robić przynajmniej jakiś program funkcjonalno-użytkowy na tej trasie - tak jak powiedziałem - 

czterech samorządów, czyli Czernica, Jelcz- Laskowice, Gmina Oława i Miasto Oława. Tak że tu 

jestem no takiej dobrej myśli. Myślę, że to w ten sposób powinno pójść. Bo w planie jest, to 

państwo wiecie, na rok 2023, zakończenie realizacji, to co robimy, od ul. Ogrodowej do  

ul. Leśnej. Temat będzie tutaj zamknięty. Natomiast zostaje nam dalsza część, ale mam nadzieję, 

że w 2023 roku uda nam się przynajmniej zrobić koncepcję i może program funkcjonalno-

użytkowy. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Przewodniczący Krzysztof Woźniak. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak - dziękuję pani Przewodnicząca. Panowie Burmistrzowie, 

Wysoka Rado. Na wstępie chciałbym się odnieść do tematu poruszonego przez pana radnego 

Michała Wolskiego, a propos właśnie bezpieczeństwa wokół stacji PKP, dokładnie na parkingach 

wokół stacji PKP. A mianowicie, tym tematem zajmowała się Komisja Samorządu i Prawa  

i z tego, co pamiętam, to wnioski właśnie były skierowane do pana Burmistrza w zakresie 

rozszerzenia monitoringu o te dwa miejsca, które są miejscami newralgicznym na terenie naszego 

miasta. I uważam, że jeśli chodzi o środki zarezerwowane w budżecie Gminy na rozbudowę 

monitoringu miejskiego na 2023 rok, powinny być w pierwszej kolejności właśnie tam 

skierowane. To jest pierwsza sprawa. 

Druga sprawa. Panie Burmistrzu, chciałem podziękować za przekazanie, w miesiącu listopadzie, 

informacji projektowej w zakresie właśnie prowadzonego projektu przebudowy  

ul. Drzewieckiego. Taką informację przedstawiłem Zarządowi Osiedla Metalowców, które te 

informacje zostały wywieszone na tablicy ogłoszeń na ul. Bożka i udostępnione mieszkańcom. 

Mieszkańcy w międzyczasie informowali nas o pewnych założeniach, swoich uwagach co do 

rozwiązań, które by widzieli, żeby zastosować podczas przebudowy tej ulicy. I dlatego dzisiaj 

Zarząd Osiedla Metalowców wystosował pismo, w którym zawarte są najistotniejsze propozycje 



14 

 

co do rozwiązań projektowych przebudowy ul. Drzewieckiego. Dlatego bardzo prosimy, żeby Pan 

Burmistrz w miesiącu styczniu, jeżeli nic nie będzie stało na przeszkodzie, odniósł się do 

propozycji, które mieszkańcy przedstawiają i poinformował, które zostały uwzględnione. 

Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Dziękuję bardzo. Pan radny Jacek Załubski. Proszę. 

Radny Jacek Załubski - dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, panie Burmistrzu. Proszę 

jeszcze raz wytłumaczyć sprawę związaną z tą autostradą rowerową, bo ja czegoś nie rozumiem. 

Mamy Stowarzyszenie Polska Samorządna, do którego przystępowaliśmy w 2018 roku. Kilka razy 

już mówiłem o tym na sesjach, płacimy składki. Proszę przypomnieć jaka jest wysokość składki 

od mieszkańca. Jak się nie mylę to 2 zł chyba rocznie. I teraz są dwa podmioty, które zajmują się 

dolnośląską autostradą. Jeden podmiot, to jest Polska Samorządna, że nie wiadomo o co tam 

chodzi tak naprawdę. A drugi podmiot to jest Marszałek Województwa Dolnośląskiego wraz  

z czterema samorządami. Czyli mamy dwa podmioty, które się zajmują tą autostradą, czy mamy 

jeden podmiot. I dlaczego my dalej tkwimy jeszcze w tym Stowarzyszeniu? Płacimy rocznie 

kilkadziesiąt tysięcy złotych składki za naszych mieszkańców, jak nic w tym temacie się nie 

dzieje. I uważam, że wzorem innych samorządów, powinniśmy z tego Stowarzyszenia w końcu 

wystąpić. 

Jeszcze jedna rzecz dotycząca monitoringu. Dzisiaj rano byłem nad stawem. Bardzo proszę 

również o uwzględnienie tego miejsca w monitoringu. Jak Państwo dobrze wiecie, tam jest taka 

sieczka asfaltowa, zjazd na plażę i były, bo już nie ma, dwa czerwone zabezpieczenia przed 

wjazdem samochodów. Jeden został wyrwany. Nie wiem jaką siłą, bo dzisiaj próbowałem 

szarpnąć ten drugi, nie da rady, ale ten jeden został wyrwany, wrzucony na teren ośrodka nad 

stawem. Dalej są, pomimo tych betonowych słupów, dalej jeżdżą quady po plaży. Tak że to na nic 

się nie zdało. Wydaje mi się, że kamera taka 360
 
stopni, jedna porządna kamera temat by mogła 

rozwiązać. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Romuald Piórko. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko - pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, panie radny. Jeżeli chodzi  

o Polskę Samorządną, udało nam się - bo to jest to też taka organizacja bardziej może polityczna, 

niż gospodarcza - ale udało nam się, proszę państwa, na ostatnim walnym zebraniu podjąć 

uchwałę, która, że tak powiem, zawiesza płacenie składek przez samorządy w roku 2023.Więc to 

już jest mały sukces, ale jest. Natomiast wystąpienie z tej organizacji spowodowałoby to, że te 

wszystkie nasze składki poszły gdzieś tam. No a byłoby to niedobre, bo tak też rozważaliśmy 

wystąpić, ale udało nam się - tak jak powiedziałem - przynajmniej to, że w 2023 roku nie 

będziemy płacić składek. Tak jak powiedziałem, czwartego jest spotkanie w sprawie właśnie tej 

cyklostrady, czy jak ją tam zwał, autostrady rowerowej. Po tym spotkaniu będę mądrzejszy, będę 

coś wiedział, bo może już coś się dzieje, o którym my nie wiemy. Chociaż mam wątpliwość. 

Dlatego mówię, na razie z wystąpieniem przynajmniej do końca 2023 roku, to bym się nie 

spieszył. 

Jeżeli chodzi o monitoring nad stawem, no będziemy rozbudowywać na pewno na przestrzeni roku 

2023 ten monitoring i też dobrze by było i tu się zgadzam, tę kamerę tam założyć. Bo – mówię – 

no niestety, ale zachowujemy się tak jak się zachowujemy, to może kamera jednak pomoże, 

żebyśmy się trochę poprawili. Dziękuję. 

Jeżeli chodzi o wysokość składki, nie pamiętam. Ile tam jest? Złotówka, czy dwa? Złotówka chyba 

od mieszkańca, jak się nie mylę. 

(…) 

To w takim układzie 2 zł chyba. Nie wiem. Ja nie chcę kłamać, ale mówię … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pani radna Karolina Kolado. Proszę. 

Radna Karolina Kolado - Szanowna Rado, Szanowna pani Przewodnicząca, Szanowni panowie Burmistrzowie. 

Wczoraj, będąc nad stawem na spacerze, dostrzegłam i ucieszyłam się z nowo powstałego 

budynku małej architektury w postaci strefy chilloutu, relaksu. Mam tylko pytanie związane  

z zakończeniem prac. Panie Burmistrzu, kiedy będzie oddana do użytku? Widzę, że już niektórzy 

tam goszczą. Dostrzegam, że wszystkie elementy małej architektury zostały wykonane zgodnie  

z projektem, co mnie bardzo cieszy. Nawet zauważyłam, że są stoły tematyczne z grami dla 

dzieci. Jest bardzo urokliwa, przepiękne leżaki, wszystkie elementy zgodne, tak jak wcześniej 

powiedziałam, z projektem. Prosiłabym jeszcze, żeby pan Burmistrz pamiętał o spójności, jeśli 

chodzi o kosze na śmieci. One mają być identyczne na plaży również, z tego co pamiętam. Czy 

zostaną wymienione? To jest moje pytanie. Bo widziałam, że jeszcze tego nie ma, ale wiem, że 

prace trwają. No i ta strefa chillout daje mi kolejny asumpt do rozmyślań nad następnym 

budżetem obywatelskim. I mam pytanie, bo brakuje mi trochę terenu. Myślę teraz nad czymś, co 



15 

 

mogłoby być pod ochroną. Jakie są prace, jakie są - może inaczej - plany zagospodarowania 

terenu tutaj parku wokół naszego pałacu ? Czy są jakieś plany odnośnie zamknięcia parku? Czy 

będzie coś, małe architektury, elementy typu fontanny? Czy ktoś coś na ten temat wie? Tutaj 

kieruję chyba pytanie do pana Burmistrza Szponara. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Romuald Piórko się zgłasza. Proszę. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko - pani Przewodnicząca, Szanowni państwo. Na tej strefie relaksu trwają prace 

odbiorowe. Czynności odbiorowe rozpoczęły się, nie chcę kłamać, chyba 27 grudzień. Natomiast 

wykonawca został zobowiązany, jak warunki atmosferyczne nie przeszkodzą, do 9 stycznia 

zakończyć prace i tego roku 9 styczeń, to będzie, powinien być temat załatwiony. 

Jeżeli chodzi o kosze, nie umiem na to pytanie odpowiedzieć, bo muszę sprawdzić. Jeżeli nie ma, 

to założymy na pewno. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Marek Szponar. Proszę. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar - jeśli chodzi o pytanie dotyczące parku przy pałacu, pani radna, ja już nieraz 

informowałem, że mamy projekt cały rewitalizacji, gdzie, między innymi, ten projekt przewiduje, 

między innymi, właśnie fontannę, szalet i całą infrastrukturę. Tak że, między innymi, jeżeli 

państwo przyjmiecie projekt budżetu na 2023 rok, to pierwsze zadanie, które będziemy robić, po 

oświetleniu, które zostało zakończone, to jest właśnie fontanna, to jest szalet, to jest plac 

centralny. Jeżeli się uda i uda nam się pozyskać również jakieś środki zewnętrzne, to myślę, że 

następnym etapem będzie właśnie zrobienie już bezpośrednio samych ścieżek w parku i innej 

pozostałej infrastruktury przewidzianej, czy uwzględnionej w projekcie budżetu. 

 (…) 

Nie rozumiem.  

(…) 

No to będzie plac centralny, który jest mniej więcej położony tam, gdzie był swego czasu ten 

amfiteatr. I to będzie plan centralny, który będzie utwardzony. Na placu centralnym, tak on będzie 

wolny, że będzie można różne formuły, że tak powiem organizować od rozkładania scen, poprzez 

stoiska i tak dalej. Ale tak jak mówię, zapraszam do projektu. Można się zapoznać. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Przewodniczący Ireneusz Stachnio. Proszę. 

V-ce Przewodniczący R.M. Ireneusz Stachnio - dziękuję. Tak gwoli informacji, tablice o których mówiłem, przy 

ciastkarni, są zainstalowane już. Szanowni państwo, oprócz tego na pierwszym stawie zostały też 

zainstalowane tablice „No Kill”, czyli od 1 stycznia cały zbiornik jest objęty zasadą złów  

i wypuść. To taka informacja proekologiczna. 

Natomiast chciałbym powrócić do Polski Samorządowej. Szanowni państwo, to my głosowaliśmy 

za uchwałą przystąpienia, wejścia do tej organizacji - nie wiem jak to nazwać. Tutaj było trzech 

panów - proszę sobie przypomnieć tę sesję - okłamali nas, zwyczajnie, po ludzku nas okłamali, 

zrobili nas w balona. Ja chciałem głosować wtedy przeciwko, później głosowałem za. Pan, jeden, 

drugi, trzeci przekonywali, także państwa, bo i mnie, że będzie cyklostrada, że będzie z Oławy  

do Jelcza na 100%. Nawet jeden z panów obiecał mi rewitalizację, w sumie odnowienie dawnej 

przystani przy kanale, przy Odrze, tam gdzie kiedyś była jeszcze za Niemca, gdzie był taki 

ośrodek, w zasadzie taka gospoda jakby, właśnie turystyczna gospoda. Szanowni państwo, proszę 

sobie to przypomnieć. Rada Miejska w Jelczu-Laskowicach, przez tych trzech panów, została 

zrobiona w balona. I tyle. Następnym razem, jak będziemy głosować, to nie kierujmy się jakimiś 

gadkami panów, którzy, tak jak Burmistrz powiedział, politycznie przyjeżdżają robić sobie 

karierę, jeszcze przy okazji finansowo troszeczkę się tam gdzieś pewnie ustawić, tylko głosujmy 

tak, aby było to zgodne i z pożytkiem dla Gminy. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Burmistrz Piórko. Proszę. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko - pani Przewodnicząca, Szanowni państwo. Ja już powtórzę, to co 

powiedziałem, że zawsze może Rada podjąć uchwałę o wystąpieniu. Tylko wystąpienie 

spowoduje to, że nie mamy już żadnego wpływu i tych pieniędzy. Bo jak mówię, nie pamiętam 

kwot, ale jeżeli tutaj pani Skarbnik podpowiada, że to 2 zł od mieszkańca, to tych samorządów jest 

kilkadziesiąt i tam są duże kwoty, plus dofinansowanie, które Polska Samorządna otrzymała, tak 

że to są duże kwoty. Robią tam projekty i nawet już z tego, co może nie w bezpośrednim 

zainteresowaniu jest ścieżka dla nas istotna Oława - Laskowice - Wrocław, to w opracowaniu  

- z tego co ja przynajmniej - było kiedyś w opracowaniu, bo dzisiaj nie wiem, ale jak czwartego 

będę, to się dowiem, koncepcja ścieżki z Jelcza-Laskowic w stronę Grędziny, do Grędziny, 

Bierutowa i tak dalej. Tak że tutaj, proszę państwa, czy od naszej ścieżki, o której mówimy, 

odbicie w stronę Siechnic i tędy do Kotowic, tędy do Wrocławia. Tak że tutaj mówię, decyzja o 

wystąpieniu spowoduje to, że nie mamy żadnego wpływu. Mam nadzieję, że się ta organizacja 

trochę zreformuje. Tam jest problem z zarządem. Zmienia się zarząd i tak dalej. Tak że tutaj 
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mówię, byłbym ostrożny, przynajmniej przez rok 2023. Ja tu się zgadzam z panem radnym 

Stachnio, że no czasem trzeba się dwa razy zastanowić, no ale tak czasem bywa, że jak się ładnie 

mówi, no to wszystko ładnie wygląda. Rzeczywistość to koryguje. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Nie widzę więcej osób, które by się zgłosiły do dyskusji. 

Ogłaszam 10 minut przerwy. 

 

Przewodnicząca ogłosiła 10-minutową przerwę w obradach LVI Sesji Rady Miejskiej. 

 

Po przerwie. 

Od. pkt 6 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – zakończyliśmy punkt nr 5: Sprawy samorządowe. I przechodzimy do 

punktu szóstego: Odczytanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta i gminy 

Jelcz –Laskowice na 2023 rok oraz później są wymienione podpunkty, ale zaczniemy od realizacji 

tego. 

I o odczytanie projektu uchwały poproszę pana Przewodniczącego Krzysztofa Woźniaka. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – odczytał projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 

miasta i gminy Jelcz –Laskowice na 2023 rok. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję panu Przewodniczącemu za odczytanie projektu uchwały. Bardzo 

proszę pan Burmistrz Bogdan Szczęśniak. 

 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak - pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni państwo. Chciałbym zgłosić 

autopoprawkę do tego projektu i poproszę panią Skarbnik o uszczegółowienie. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pani Skarbnik Elżbieta Harań Klimek. Proszę uprzejmie. 

Skarbnik MiG Elżbieta Harań-Klimek - pani Przewodnicząca, Wysoka Rado. Odczytam autopoprawkę do 

przedłożonego państwu projektu uchwały. Dotychczasowa treść §3 podlega wykreśleniu  

i wprowadza się nową treść §3 w brzmieniu: „Ustala się deficyt budżetu w wysokości 26.248.790 

zł, który zostanie pokryty przychodami pochodzącymi z: 

a) zaciągniętego kredytu w kwocie 22.000.000 zł; 

b) wolnych środków, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy, w kwocie 1.500.000 zł; 

c) środków z lokat dokonanych w latach ubiegłych, o których mowa w art. 217 ust. 1 pkt 7 

ustawy, w kwocie 2.248.790 zł.” 

Kolejna autopoprawka:§6 przyjmie brzmienie: „Ustala się plan dochodów i wydatków 

związanych z gromadzeniem środków z opłat i kar za korzystanie ze środowiska na 2023 rok  

w wysokości 120.000 zł, zgodnie z załącznikiem nr 9. 

Dotychczasowa treść §7 zostanie wykreślona i zastąpi ją następująca treść: „Ustala się plan 

dochodów i wydatków związanych ze świadczeniem usług w zakresie odbierania  

i zagospodarowania odpadów komunalnych z terenu miasta i gminy Jelcz-Laskowice od 

właścicieli nieruchomości na 2023 rok w wysokości 7.216.000 zł, zgodnie z załącznikiem nr 10.” 

W §13 wykreśla się kwotę 27.500.000 zł i zastępuje się kwotą 26.000.000 zł. 

W §13 wykreśleniu podlega również pkt 3. 

Dotychczasową treść §14 pkt 1, zastępuje się treścią następującą: „§14 pkt 1, rezerwę ogólną w 

wysokości 980.000 zł.” 

W §16 ta autopoprawka będzie dotyczyła tylko i wyłącznie poprawienia kwot w załączniku nr 17. 

Załącznik nr 17 macie państwo dołączony do autopoprawki. Za chwilę powiem, które kwoty  

w tym załączniku się zmieniły. 

Wykreśleniu podlega §19. Dotychczasowy §20 staje się §19. Dotychczasowy §21 staje się §20. 

Dotychczasowy §22 staje się §21. 

I jeszcze jedna autopoprawka do paragrafu, już w tej chwili, dziewiętnastego .W §19 wykreśla się 

pkt 3.Pkt 4 staje się pkt 3, pkt 5 staje się pkt 4,pkt 6 staje się pkt 5, pkt 7 staje się pkt 6. 

W §19 również wykreślamy powtórzone słowa: „upoważnia się Burmistrza Jelcza-Laskowic do”. 

I autopoprawka dotycząca załącznika nr 17. Załącznik nr 17 przyjmie następujące wartości: jeśli 

chodzi o dotacje z budżetu będzie to kwota 1.025.000 zł i ona będzie dotyczyła wiersza 

pierwszego, zakłady budżetowe i wiersza określonego 1, Pływalnia Miejska, dotacje z budżetu, 

kwota 1.025.000 zł. Również wartość ogółem, w kolumnie dotacje z budżetu, przyjmie wartość 

1.025.000 zł. 
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Dotacja przedmiotowa w kolumnie „kwota”, w wierszu „zakłady budżetowe”, będzie to kwota 

980.000 zł. W kolumnie 1: Pływalnia Miejska, kwota dotacji przedmiotowej będzie wysokości 

980.000 zł. I ogółem w kolumnie: „dotacja przedmiotowa”, wartość tej dotacji będzie 980.000 zł. 

Jeśli chodzi o uzasadnienie do przedłożonego projektu uchwały. W uzasadnieniu, które państwo 

dostaliście, w części dotyczącej wydatków budżetowych, tam gdzie mieliście państwo określone 

wydatki majątkowe w wysokości 38.746.090 zł, naniesiono poprawkę. Uzasadnienie będzie miało 

taką treść:  

 „wydatki majątkowe w wysokości 38.746.090 zł, w tym: 

- inwestycje i zakupy inwestycyjne w wysokości 36.827.442 zł,  

- wydatki na programy finansowane z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 

pkt 2 i 3, w części związanej z realizacją zadań Gminy Jelcz-Laskowice w wysokości 

1.518.648 zł, 

- i wniesienie wkładu do spółek prawa handlowego 400.000 zł.” 

Dziękuję. Coś pominęłam? 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pani Skarbnik, jeszcze taka uprzejma prośba. W §3 ppkt (a): „zaciągniętego 

kredytu w kwocie” i tak jak tu panie mi zwracają uwagę pani odczytała 22.000.000 zł, a mamy w 

materiałach 22.500.000. 

Skarbnik MiG Elżbieta Harań-Klimek - §3 ppkt (a), przyjmie brzmienie: „zaciągniętego kredytu w kwocie 

22.500.000 zł.” 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – tak jest. Dziękuję serdecznie. Proszę państwa mamy odczytany projekt 

uchwały. Następnie pani Skarbnik odczytała autopoprawki do naszego projektu uchwały. I w tej 

chwili, według naszego porządku obrad, w ppkt (a),mamy odczytanie opinii poszczególnych 

Komisji Rady. Bardzo proszę, pan radny Marek Starczewski. 

Radny Marek Starczewski - myślę, że to jest ważne, skoro czytaliśmy to. W tym załączniku 17, przeczytała pani 

Skarbnik, że dotacja 1.025 zł, a tu jest 1.025.000. Tak? 

Skarbnik MiG Elżbieta Harań-Klimek - wydaje mi się, że przeczytałam 1.025.000 zł. Jeśli nie, to dotacja  

z budżetu i w tejże kolumnie, zarówno w wierszu dla Zakładu Budżetowego, jak i Pływalni 

Miejskiej, i dla kwoty ogółem, ta dotacja z budżetu będzie w wysokości 1.025.000 zł.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, czy pan Burmistrz teraz chciał zabrać 

głos, bo jest wyświetlone? Tak? Bardzo proszę, pan Burmistrz Bogdan Szczęśniak. 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak - pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni państwo. Przedłożony Państwu 

projekt budżetu opracowany został zgodnie z ustawą o finansach publicznych z roku 2009  

i obejmuje nowe uregulowania, i normy ostrożnościowe, których celem jest racjonalne  

i oszczędne wydawanie środków na zadania bieżące oraz zapewnienie pełnej realizacji planu 

dochodów bieżących. 

Szanowni państwo, postaram się w skrócie scharakteryzować nasz budżet, przybliżając państwu 

możliwości jakie posiadamy. 

Zaplanowane dochody budżetu wynoszą 122.665.000, z tego dochody bieżące stanowią 

110.299.468,62 zł. 

Dochody majątkowe stanowią 12.365.531,38 zł. Zaplanowane wydatki budżetu wynoszą 

148.913.700 zł, z tego: 

- wydatki bieżące stanowią 110.167.700 zł,  

- wydatki majątkowe zaś 38.746.090 zł. 

Deficyt budżetu w kwocie 26.248.790 zł, zostanie sfinansowany przychodami pochodzącymi  

z zaciągniętego kredytu w kwocie 22.000.500 zł, wolnych środków, o których mowa w art. 217 

ust. 2 pkt 6 ustawy w kwocie 1.500.000 zł oraz wolnych środków, o których mowa w art. 217 

ust.2 pkt 7 ustawy w kwocie 2.248.790 zł. 

Przychody budżetu wynoszą 27.748.790 zł, a rozchody 1.500.000. 

Przewidywana kwota długu w projekcie budżetu na koniec roku 2023 wyniesie22.500.000,  

a wydatki przeznaczone na spłatę długu wyniosą 700.000. 

Zaplanowane dochody bieżące w kwocie 110.299.468,62 zł w 99,88% zostaną przeznaczone na 

sztywne wydatki bieżące określone na kwotę 110.167.700 zł.  

Z powyższego zestawienia tych dwóch wartości wynika, że możliwości w zakresie realizacji 

inwestycji oraz częściowe spłaty zaciągniętych już kredytów, mogą być sfinansowane: 

- z dochodów majątkowych w kwocie 12.365.531,38 zł,  

- kredytu w kwocie 22.500.000 zł, 

- oraz częściowo z dochodów bieżących i pozostałych przychodów w kwocie 3.880.558,62 zł. 

Szanowni państwo, przedstawiony państwu projekt budżetu spełnia wszelkie wymogi przepisów 

dotyczących finansów publicznych i jednocześnie zapewnia funkcjonowanie Gminy, i jej 



18 

 

jednostek organizacyjnych. Z ogólnej kwoty 122.665.000 zł, zaplanowanych dochodów  

90% stanowią dochody bieżące, to jest 110.299.468,62 zł, które jak wcześniej informowałem, 

zostaną przeznaczone na wydatki bieżące. 

Największy udział w wydatkach bieżących, bo aż 37,86% stanowią wydatki z zakresu działu 801 

oświata, wychowanie i jest to kwota 41.710.030 zł. 

Z ogólnej kwoty wydatków bieżących na wynagrodzenia i pochodne zaplanowano kwotę 

30.824.000 zł, na dotacje oświatowe 3.842.000 zł. 

Kolejną grupą wydatków bieżących stanowiącą 12% wydatków bieżących ogółem, są wydatki 

działu 900 gospodarka komunalna i ochrona środowiska, jest to kwota 13.221.194 zł. 

Szanowni państwo, na pozostałe wydatki bieżące przeznaczamy kwotę 55.236.476 zł, z tej kwoty 

sfinansowane zostaną: remonty nawierzchni dróg i ulic, oznakowanie i utrzymanie dróg w okresie 

zimy, zakup usług w zakresie komunikacji miejskiej, dalej, utrzymanie mieszkań komunalnych, 

remontów obiektów gminnych, wyposażenie placów zabaw oraz zadania związane z gospodarką 

gruntami i nieruchomościami, - dalej - utrzymanie administracji publicznej, utrzymanie 

Ochotniczych Straży Pożarnych oraz bezpieczeństwa publicznego, realizacja programów 

związanych ze zwalczaniem narkomanii i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, koszty świadczeń  

z pomocy społecznej, koszty utrzymania Biblioteki Miejskiej oraz Miejsko – Gminnego Centrum 

Kultury, dofinansowanie do utrzymania Pływalni Miejskiej oraz dofinansowanie do zadań 

zleconych organizacjom pozarządowym w zakresie kultury fizycznej. 

Szanowni państwo radni. Wydatki majątkowe zaplanowane zostały w wysokości 38.746.090 zł,  

co stanowi 26% planowanych wydatków ogółem, z tego: 

- zakupy inwestycyjne 884.326 zł,  

- wykup nieruchomości 700.000, 

- zakup i objęcie udziałów w spółkach prawa handlowego na kwotę 400.000 zł, jest to nasza 

Przychodnia Rejonowo – Specjalistyczna, 

- pomoc finansowa dla Powiatu Oławskiego oraz dotacja zadań z zakresu ochrony zdrowia 

1.650.000 zł, 

- rezerwa na zadania inwestycyjne 317.791 zł, 

- rezerwa na realizację zadań budżetu obywatelskiego roku 2023, jest to kwota 1.000.000 zł, 

- rezerwa na realizację zadań oświatowych, kwota 500.000, 

- środki przeznaczone na zadania realizowane ze środków „Polskiego Ładu”, kwota 6.963.900 

zł, to jest przebudowa dróg: ul. Kowalińskiego i Listowskiego, przebudowa budynku 

przedszkola przy ul. Liliowej, 

- dalej - gminny program wymiany źródeł ciepła 1000.000 zł,  

- dofinansowanie modernizacji infrastruktury ogrodów działkowych - jest to kwota 30.000 zł,  

- dotacja na realizację zadań inwestycyjnych Pływalni Miejskiej 45.000 zł, 

- zadania inwestycyjne - kwota 25.927.801 zł, 

- pomoc finansowa dla Województwa, kwota 27.272 zł. 

Większość zadań inwestycyjnych, ujętych w projekcie budżetu, stanowi kontynuację już 

rozpoczętych projektów, takich jak: poprawa stanu dróg, przebudowa dróg gminnych, rozbudowa 

szkoły w Miłoszycach, przebudowa drogi wojewódzkiej nr 455 w zakresie ciągu pieszo-

rowerowego w Jelczu-Laskowicach, budowa żłobka i przedszkola, dofinansowanie do wymiany 

źródeł ciepła, rozwój e-usług w Gminie. 

Źródłem finansowania wydatków majątkowych będzie kredyt oraz zaplanowane dochody  

ze sprzedaży mienia i dotacje majątkowe. 

Szanowni państwo radni. Przedstawiony projekt budżetu na rok 2023 jest realnym planem 

finansowym, który zabezpiecza właściwe funkcjonowanie jej jednostek, a także zapewnia 

kontynuację już rozpoczętych zadań inwestycyjnych oraz rozpoczęcie niektórych nowych zadań. 

Główne cele oraz możliwości ich realizacji, zostały szczegółowo omówione na posiedzeniach 

komisji i liczę na państwa zrozumienie, zarówno w odniesieniu do hierarchii potrzeb, jak  

i możliwości finansowania ujętych w projekcie zadań. Dlatego zwracam się do państwa radnych  

o przyjęcie przedstawionego projektu budżetu. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję.  

 

Od. ppkt a) 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, zgodnie z planem, jeżeli chodzi o punkt nr 6,  

w podpunkcie (a) mamy teraz odczytanie opinii poszczególnych komisji Rady. 
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I tak, bardzo proszę, Komisja Kultury Oświaty Sportu i Zdrowia oraz … przepraszam, tak jest, 

oraz Komisji Samorządu i Prawa. Stanowisko odczyta pan Przewodniczący Komisji Samorządu  

i Prawa, radny Tadeusz Babski. Proszę. 

Przewodniczący Komisji Samorządu i Prawa Tadeusz Babski – odczytał stanowisko Komisji Samorządu  

i Prawa oraz Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 

wypracowane na wspólnym posiedzeniu w dniu 07 grudnia 2022 r. w sprawie opinii do projektu 

budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice na 2023 rok oraz projektu Wieloletniej Prognozy 

Finansowej miasta i gminy Jelcz-Laskowice na lata 2023 – 2032. (przedmiotowe stanowisko 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Teraz uprzejmie proszę o odczytanie stanowiska Komisji 

Rodziny, Młodzieży i Spraw Mieszkaniowych oraz Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska, 

pana Przewodniczącego Komisji Rodziny Młodzieży i Spraw Mieszkaniowych, radnego Jacka 

Mikołajczyka. 

Przewodniczący Komisji Rodziny, Młodzieży i Spraw Mieszkaniowych Jacek Mikołajczyk – odczytał 

stanowisko Komisji Rodziny, Młodzieży i Spraw Mieszkaniowych oraz Komisji Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach wypracowane na wspólnym 

posiedzeniu w dniu 08 grudnia 2022 r. w sprawie opinii do projektu budżetu miasta i gminy Jelcz-

Laskowice na 2023 rok oraz projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz-

Laskowice na lata 2023 – 2032. (przedmiotowe stanowisko stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu) 

 

Od. ppkt b) 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. I poproszę o odczytanie stanowiska Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Finansów, Przewodniczącego tej Komisji, pana radnego Piotra Stajszczyka. 

Proszę. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Piotr Stajszczyk - odczytał stanowisko Komisji 

Rozwoju Gospodarczego i Finansów Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach wypracowane na 

posiedzeniu w dniu 9 grudnia 2022 r. w sprawie opinii do projektu budżetu miasta i gminy Jelcz-

Laskowice na 2023 rok oraz projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz-

Laskowice na lata 2023 – 2032. (przedmiotowe stanowisko stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu) 

 

Od. ppkt c) 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. I, proszę państwa, w podpunkcie (c) mamy: odczytanie 

opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu o projekcie uchwały budżetowej. 

Mam przed sobą uchwałę, to jest uchwała nr XI/65/2022, Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 21 grudnia 2022 roku w sprawie opinii o przedłożonym 

przez Burmistrza Jelcza-Laskowic, projekcie uchwały budżetowej Gminy Jelcz-Laskowice na rok 

2023. 

 Przewodnicząca odczytała Uchwałę nr XI/65/2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 21 grudnia 2022 roku w sprawie opinii o przedłożonym 

przez Burmistrza Jelcza-Laskowic projekcie uchwały budżetowej Gminy Jelcz-Laskowice na rok 

2023.(przedmiotowa uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

I, proszę państwa mam również uchwałę, również z 21 grudnia 2022 roku, uchwała nr XI/66/2022 

w sprawie opinii o możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego w projekcie uchwały 

Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach, w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Jelcz-

Laskowice na 2023 rok. 

Przewodnicząca odczytała Uchwałę nr XI/66/2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 21 grudnia 2022 roku w sprawie opinii o możliwości 

sfinansowania deficytu przedstawionego w projekcie uchwały Rady Miejskiej w Jelczu-

Laskowicach, w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice na 2023 rok. 

(przedmiotowa uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

Od. ppkt d) 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – i, proszę państwa, w podpunkcie (d) mamy dyskusję nad projektem 

uchwały budżetowej, w tym nad wniesionymi propozycjami zmian w formie autopoprawki. 
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Otwieram dyskusję. Bardzo proszę, w kolejności, pan Przewodniczący Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Finansów Piotr Stajszczyk. Proszę. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Piotr Stajszczyk - dziękuję bardzo. Pani 

Przewodnicząca, panowie Burmistrzowie, Szanowni radni, Szanowni mieszkańcy, jeśli nas 

słuchają, pani Skarbnik. Jeśli chodzi o budżet i Wieloletnią Prognozę Finansową, bo właściwie 

będę się odnosił od razu do tych dwóch dokumentów, to na komisjach wiele uwag było 

przedstawionych. Poprawki, przez panią Skarbnik, zostały wprowadzone do budżetu, do tych 

dokumentów i odczytane. 

Ale jednak uchwała budżetowa i Wieloletni Plan Finansowy, to są dwie ważne uchwały, podobnie 

jak podatki, czy od nieruchomości, środków transportu, czy rolnictwa, które są bardzo ważne w 

całym roku obrachunkowym. I tutaj, nie można się nie zatrzymać trochę dłużej przy budżecie. 

Parę uwag, które zauważyłem, przedstawiałem już, ale chciałbym jeszcze dzisiaj pewne rzeczy 

jakby przedyskutować, o pewne sprawy zapytać.  

W budżecie na rok 2023, nie ma takiej stałej pozycji i jednocześnie w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej, dróg dojazdowych do gruntów rolnych. Co roku dostawaliśmy jakieś tam pieniądze. 

Tutaj Burmistrz wyjaśnił, że to są tak niewielkie pieniądze, że właściwie i tak w ciągu roku 

wielokrotnie zmieniamy budżet, wprowadzamy zmiany, jeżeli pojawiają się programy 

dofinansowania, to tego problemu nie będzie, będziemy, jako Gmina, występować z wnioskami  

o takie drogi.  

Tutaj również wiele zadań, które były zgłaszane, czy przez stowarzyszenia, czy mieszkańców, czy 

chociażby komisje, no nie znalazły się w budżecie. Też mamy tego świadomość, że budżet też nie 

jest z gumy, nie da się wszystkich zadań do budżetu wpisać. Niektóre zadania, dość istotne,  

o których dyskutowaliśmy na kilku komisjach, jak chociażby Komisja Oświaty, Komisja Rozwoju 

i Finansów. Rozbudowa Szkoły nr 1, no to zadanie będzie realizowane. Była dyskusja co dalej ze 

Szkołą nr 3. Takie wnioski do budżetu oczywiście się pojawiły. Ale w świetle ostatnich informacji 

medialnych, dość ciekawych - tak to powiem - że przewiduje się mniej uczniów, szczególnie w 

szkołach średnich podobno i w przyszłości, w ciągu najbliższych kilku lat, będą zwolnienia 

nauczycieli, ja tak z uśmiechem to mówię, 100.000 nauczycieli może stracić pracę. To mówię w 

kontekście trochę innym. Chciałbym, i tutaj taka uwaga pewnie wspólnie z panią Przewodniczącą 

Komisji Oświaty będziemy o tym rozmawiać, żeby w planie pracy Komisji znalazł się taki punkt, 

jak najszybciej, na początku roku, właśnie przeanalizować co może być w przyszłości, jeśli chodzi 

o ilość dzieci w szkołach, takie informacje. Bo pewnie takie informacje Burmistrz statystycznie 

przynajmniej, to często Ireneusz Stachnio powtarzał o takich rzeczach na sesji, żeby to 

przeanalizować i rzeczywiście dopasować ten system szkół, plany rozwojowe, inwestycyjne szkół 

i może obwody, żeby ten problem jakby próbować rozwiązać. Bo doniesienia medialne jedno, 

rzeczywistość później pokazuje coś innego. 

Jedna taka uwaga, przez ostatnie dwa lata zwracałem na to często taką uwagę, że nie ma pokrycia 

strat Centrum Sportu i Rekreacji w budżecie. Zawsze, od dwóch lat otrzymywałem odpowiedź, że 

to będzie w następnych miesiącach, następnych komisjach wprowadzone do budżetu. Tutaj akurat 

wróciliśmy do tego co było trzy lata wcześniej. Centrum Sportu i Rekreacji ma już wpisaną, w 

tym budżecie, kwotę na pokrycie strat za rok, to będzie za rok 2020. Tak że już na pewno nie będę 

miał uwag, jeśli chodzi o Centrum Sportu, że te straty na koniec roku powinny się sumować. I tak 

jak dostajemy informacje, że to jest: 1.200.000, 1.300.000, 1.100.000 dotychczas - ja uważam, że 

to jest ponad 2.000.000. Teraz jest ten zapis i rozumiem, że Centrum Sportu pewnie na początku 

roku, czy w pierwszym półroczu dostanie fundusze na pokrycie tych strat. 

Teraz brak zadania, które - tutaj chcę nawiązać do sprawy kanalizacji, o którą już od wielu 

miesięcy, o czym rozmawiamy przez wiele miesięcy, choć ten sam temat był w 2019 roku 

zapoczątkowany przez radnego Tomka Rygielskiego. Jeśli chodzi o rozwój kanalizacji na terenie 

gminy, to zadanie nie było w tamtym roku w Wieloletniej Prognozie, teraz też się nie pokazuje. 

Ale to mamy wszyscy tego świadomość, bo komisje, które w tym temacie się odbywają, mają za 

zadanie, mają cel taki, żeby ten problem rozwiązać i zaproponować Burmistrzowi rozwiązanie 

systemowe tego problemu tych miejscowości, które nie są skanalizowane. I w styczniu takie 

spotkanie kolejne będzie, i myślę, że wtedy dopiero w budżecie, w kolejnych budżetach takie 

zmiany, jeżeli to rozwiązanie zostanie zaakceptowane, będą się w budżecie pojawiały. 

I budżet może jest trudny, bo przyszły rok jest zawsze właściwie bardzo niepewny. Był taki rok 

2020, kiedy była pandemia. 2021, kiedy nagle wszystkie towary, media, koszty szły w górę. 2022, 

to już wszyscy wiemy, wojna, i ponowne podnoszenie kosztów mediów. Ale czytając budżet, 

można zauważyć, że no aż tak może strasznie nie będzie. Dlatego jeśli patrzę na wpływy  

z podatków od nieruchomości, gdzie zatwierdziliśmy maksymalny poziom wzrostu, to te wpływy 
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w porównaniu z 2020 rokiem będą wyższe. Jeśli chodzi o podatki, które wejdą do budżetu z CIT-

ów i PIT-ów, one są nieznacznie jednak wyższe do tych, które były zakładane w 2021 roku na rok 

2022. Chociaż wszyscy wiemy, bo o tym też sygnalizowałem problem taki, że z PIT-ów jest 

podatek zmniejszony z tych 17% do 20, ale tutaj rzeczywiście sam PIT mniejszy, ale znowu  

z CIT-ów jest trochę większy i jeżeli w 2021 roku, kiedy budżet ogłaszaliśmy na 2022, było 

trzydzieści milionów, to teraz jest trzydzieści jeden. Może nie będzie tak źle. Tak że myślę,  

że wiele zadań, które nie są ujęte w tym w tym budżecie, ma szansę jednak na realizację. Liczymy 

też na to, że jednak, no mówi się o tym, że będzie kryzys, pewnie recesja, ale wszystko ma swoje 

też, może mieć swoje takie plusy. Jeżeli będzie większa konkurencyjność na rynku, to może 

zadania inwestycyjne będą mogły być taniej realizowane. To są takie moje uwagi. A pytanie 

jedno, jeśli chodzi o gospodarkę komunalną. Zakładamy tutaj większe wpływy i wydatki, jeśli 

chodzi o odbiór nieczystości - tak to powiem - od mieszkańców. Czy Burmistrz planuje jakąś 

dyskusję w tym temacie, w przyszłym roku, związaną - powiedzmy - ze zmianami ogólnie cen? 

Jeżeli tak, to na pewno chcielibyśmy takie propozycje wcześniej, dużo wcześniej znać, żeby o tym 

podyskutować. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Marek Szponar. Proszę. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar - pani Przewodnicząca, Wysoka Rado. Odpowiadając panu Przewodniczącemu 

Stajszczykowi na pytanie, czy są planowane jakiekolwiek działania związane z gospodarką 

komunalną, chodzi konkretnie o gospodarkę odpadową, to tak. Przypomnę, że otrzymaliśmy 

cennik. Chociażby, wynika to z tego, że otrzymaliśmy cennik. „Na bramie” odpady drożeją około 

20% rodzajowo, więc to na pewno już nas zmusi do pewnej analizy. Natomiast tradycyjnie zawsze 

na zakończenie roku, czyli w styczniu dokonujemy analizy dotyczącej minionego roku i 

niewątpliwie z tej analizy, obawiam się, że wyjdzie, że faktycznie te koszty jednostkowe mogą 

ulec zmianie, w sensie zwyżki. Ale tak jak mówię, ta analiza jest. Teraz czekamy na ostatnie 

faktury, będziemy sumować, wszystko analizować i prawdopodobnie do takiego wniosku dojdzie, 

że w najbliższym czasie, czyli na przełomie stycznia, najpóźniej w lutym, będzie wniosek  

o rozważenie konieczności chyba podwyżki za odpady. Ale tak jak mówię, to po analizie, nie 

chciałbym dzisiaj jeszcze straszyć, natomiast obawy są dosyć poważne. Przypomnę, że jako 

samorząd nasze opłaty za odpady wynoszą 29,50, a dla przykładu, gdzie korzystamy z tego 

samego PSZOK-u, przepraszam RIPOK-u, to tak prawdę mówiąc Oława, czy Gmina Oława tam 

jest … Oława i Miasto Oława, tam jest 34 zł od osoby. Tak że, jak widzicie państwo, te różnice 

już są znaczne w opłatach, przy tych samych kosztach. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Tomasz Rygielski. Proszę. 

Radny Tomasz Rygielski - dziękuję pani Przewodnicząca za głos. Szanowni państwo radni, panowie 

Burmistrzowie. Odniosę się tylko do jednej z pozycji wydatków na przyszły rok, w budżecie na 

2023 - drogi. Jak czytamy w budżecie, wydatki w kwocie prawie 16.000.900 zł, z czego no 

praktycznie prawie że wszystkie pieniążki z tego tytułu, to jest ponad 14.000.000, to drogi 

gminne, ale są to wyłącznie drogi i ulice w obrębie miasta Jelcz-Laskowice. Budżet generalnie 

zapomniał o wsi. I tu wrócę do pewnej komisji, która miała miejsce wiosną tego roku. Otóż to 

była komisja wyjazdowa, między innymi spotkaliśmy się na skrzyżowaniu w Wójcicach, to 

skrzyżowanie drogi powiatowej z drogą gminną, to jest koło remizy. No i wówczas 

rozmawialiśmy o tym jak poprawić bezpieczeństwo tego skrzyżowania, między innymi uzupełnić 

oznakowanie. Ale też zwracałem uwagę na stan tego skrzyżowania, jak i drogi, którą wszyscy, 

znaczy część tutaj z radnych, stan nawierzchni tej drogi bardzo dobrze zna. Kiedyś też radny 

Starczewski zwracał na nią uwagę. To jest droga, która biegnie od tego skrzyżowania, o którym 

mówię, w stronę drogi wojewódzkiej, w stronę Biskupic Oławskich. Na kanwie tej komisji 

podjąłem pewne działania, rozmowy, kontakt ze Starostwem Powiatowym, z radnymi 

powiatowymi, jakby próbując przekonać Powiat do tego, aby no coś zrobił z nawierzchnią tej 

drogi, bo tu też oczywiście - jak wiemy - ta droga, od tego miejsca, to droga powiatowa. Finał 

tego jest taki, że we wrześniu tego roku otrzymałem informację od Powiatu, że Powiat jest  

w stanie coś z tym zrobić, ale na zasadzie dofinansowania remontu tej nawierzchni, no podobnego 

dofinansowania jak to nie raz - i to też chyba w obecnym budżecie, to w przypadku jednej z dróg 

widać - dofinansowania takiego pół na pół - jeśli dobrze kojarzę jak do tej pory wyglądało - czyli 

część środków z budżetu Powiatu, część z budżetu naszej Gminy. Ta informacja została jak wiem, 

została przekazana panu Burmistrzowi Piórko, że jest taka możliwość. Potem Sołectwo złożyło 

stosowne wnioski, wniosek do Powiatu, wniosek do Gminy o współfinansowanie, czy 

dofinansowanie, pod tymi wnioskami podpisało się obydwoje radnych z Wójcic. No i cóż, no 

niestety ubolewam, że jakby ten wydatek, czy to dofinansowanie nie znalazło się w budżecie na 

2023 rok. Biorąc pod uwagę tutaj możliwości Powiatu, to znaczy jakby zapewnienie, że może 
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sfinansować w dużej części naprawę tej nawierzchni, stąd to moje ubolewanie, że w budżecie na 

2023 ten wydatek się nie znalazł, w budżecie Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice. Tutaj mam 

nadzieję i apeluję do pana Burmistrza o to, aby jednak w toku realizacji budżetu w przyszłym 

roku, te pieniądze znalazły się i żebyśmy mogli wykorzystać jakby możliwości finansowe, które 

już udostępnia Powiat, do tego aby poprawić stan nawierzchni, a poprzez to bezpieczeństwo drogi, 

o której tutaj wspomniałem. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Romuald Piórko. Proszę. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko - pani Przewodnicząca, Szanowni państwo. Nie zgodzę się z panem radnym 

Rygielskim, że tylko w mieście, bo jak sam powiedział, kawałek do Wójcic został zrobiony, do 

Chwałowic w tym roku została droga zrobiona, do Grędziny dawno, wcześniej została zrobiona, 

tak że to nieprawda, że tylko w mieście. A w mieście to dlatego, że mamy dofinansowania.  

I Kowalińskiego, i Listowskiego, dostaliśmy pięć milionów, z groszami, dofinansowania, a do 

Wójcic niestety nie dostaniemy. Tak że tutaj takie małe sprostowanie. 

I tak, prawda panie radny Rygielski, że wspólnie z Powiatem realizujemy inwestycje. I w budżecie 

na 2023 rok jest pozycja drogi publiczne powiatowe i dajemy 1.500.000 zł. 1.100.000 na 

Dziuplińską i też nie w mieście, i 400.000 w Chwałowicach do Dębiny, też nie w mieście. Tak że 

tutaj się, panie radny, nie zgadzamy. Oczywiście, najlepiej byłoby, żebyśmy wszystkie drogi 

zrobili, ja jestem jak najbardziej za. Jeżeli taka możliwość by się pojawiła i byłyby takie 

możliwości przez Powiat, bo to Powiat, bo to zadanie Powiatu, byłyby takie możliwości, to myślę, 

że tutaj Burmistrz stosowny wniosek i stosowne przesunięcia w budżecie oczywiście dla państwa 

by przygotował. Tak że musimy tak robić, żeby ta sytuacja była rozwiązywana tam, gdzie jest to 

możliwe. 

Jeszcze jedną rzecz dopowiem. Korzystamy, razem z Powiatem, ze wszystkich możliwości, gdzie 

jest dofinansowanie. Przypomnę. Rondo miało kosztować pięć milionów z groszami, po 2.700.000 

na Gminę, zrobiliśmy za 1.300.000. Więc także z takich możliwości korzystamy w miarę 

posiadanych środków. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan Burmistrz Bogdan Szczęśniak. 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak - pani Przewodnicząca, Szanowni radni, Drodzy państwo. Nawiążę może do 

wypowiedzi zastępcy. Ja pamiętam taką naszą rozmowę na sesji, właśnie z radnym Rygielskim.  

I powiedziałem: jak pan załatwi, że tak powiem, po linii politycznej pieniądze na remont drogi 

dojazdowej do Wójcic, to ja dołożę drugie tyle. I to się stało. Ta współpraca z Powiatem, dla 

mnie, jest - nie powiem – że wzorowa, ale bardzo dobra. Natomiast to co zarzucił pan, że nie 

zostało wykonane w Wójcicach, natomiast zastępca powiedział, że w dwóch miejscowościach, 

droga do Dębiny i chodnik do Dziupliny, i teraz deklaruje publicznie, że jeżeli pan Starosta 

znalazłby środki na remont tego fragmentu drogi w Wójcicach, to moim zmartwieniem będzie 

znaleźć drugie tyle. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan radny Rygielski, ad vocem. 

Radny Tomasz Rygielski - dziękuję za głos. Ja bardzo rzadko dziękuję za cokolwiek, ale tym razem podziękuję 

za tę deklarację panie Burmistrzu. Natomiast ja sprostuję sprostowania pana Burmistrza Piórko. 

Otóż ja mówiłem, że budżet zapomniał wieś w budżecie na 2023. To co pan Burmistrz wymienił, 

te poszczególne miejscowości, między innymi Wójcice ul. Leśna, to tak, to miało miejsce, ale ja 

odniosłem się do budżetu na rok 2023. To jest pierwsze sprostowanie.  

A drugie takie, że ja nie powiedziałem, że w ogóle jakby tam wsi nie ma, bo zwróciłem uwagę na 

to, że 16.900 jest przeznaczone generalnie na drogi, z czego ponad czternaście na drogi  

w mieście. To tylko tyle tytułem sprostowania. I dziękuję za deklarację, i zrozumienie. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Ad vocem pani radna Kamińska. 

Radna Joanna Kamińska - ja króciutko. Chciałam tylko powiedzieć, że ostatnio mieliśmy na Komisji 

Rewizyjnej, zadania właśnie dotyczące wykonania inwestycji przez Powiat i chodziło też głównie 

o te inwestycje w Gminie. I się okazało tak naprawdę, że jeśli chodzi o te drogi, o których tutaj 

jest mowa, to Powiat sam własnych zadań, które powinien realizować w całości, nie zrealizował 

nigdzie, jeśli chodzi o Gminę. Natomiast przy udziale Gminy oczywiście tak. Więc ja tylko bym 

chciała dodać tyle, że jeśli Burmistrz zadeklarował, że znajdzie te środki jeśli Powiat dołoży, to 

żeby nie było takiej sytuacji jak było ostatnio, że dzięki Powiatowi mamy tę drogę w Wójcicach, 

bo tak naprawdę gdyby nie Burmistrz, to tej drogi by nie było, więc żeby była sprawa jasna. Więc 

jeśli Powiat znajdzie pieniążki na drogę, to ja oczywiście też bardzo proszę o dołożenie tych 

środków z budżetu. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Bogdan Szczęśniak. 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak - Szanowni państwo. Myślę że to będzie ostatnie słowo w kwestii dróg 

powiatowych w Gminie. Ja byłem na takim spotkaniu z radnymi powiatowymi, z radnymi PiS, 
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poproszono mnie. Parę miesięcy temu było tam lekkie zamieszanie, zawirowanie wokół Zarządu 

Powiatu. Padł zarzut, że Powiat, jako rada gminy, Starosta, ogólnie rzecz biorąc Powiat, za dużo 

robi w gminie Jelcz-Laskowice, a nie robi w gminie Oława, czy tam Domaniów, tylko Jelcz-

Laskowice i Jelcz-Laskowice. Powiedziałem to, co wszyscy Państwo wiecie, że jeżeli droga jest 

powiatowa, a przebiega przez teren gminy lub miasta i gminy Jelcz-Laskowice, to … Inaczej. 2% 

mieszkańców wie, że to jest droga powiatowa. No jest w gminie, to droga gminna. Może 3% to 

wie, reszta nie, bo i po co. Droga ma być dobra technicznie. I powiedziałem w ten sposób, że 

jeżeli Powiat ma wolę, a Gmina ma możliwości, to róbmy to dalej razem, tak jak to robiliśmy 

jeszcze dawno, dawno temu. Pamiętam te czasy, w zasadzie się niewiele zmieniło, bo Powiat 

nigdy nie był jakoś szczególnie bogaty, żeby w 100% pokrywał remonty dróg swoich, na 

obszarach gmin innych. Tak było i niech tak będzie. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan radny Julian Kozłowski. Proszę. 

Radny Julian Kozłowski - dziękuję pani Przewodnicząca. Wysoka Rado, panowie Burmistrzowie, pani Skarbnik, 

Szanowni państwo. W budżecie zarówno Powiatu jak i Gminy, ujęto remont drogi powiatowej  

z Miłoszyc do Dziupliny. I tutaj, z tego miejsca, chciałem podziękować radnym powiatowym, 

radnemu Skrzydłowskiemu i radnemu Wlazło, bo oni dosyć mocno zabiegali o to, żeby ta droga 

została zrobiona. W międzyczasie też pozwoliłem sobie zatelefonować do pana Burmistrza, to 

było przy okazji wystawy we Wrocławiu, otwarcie wystawy na rynku wrocławskim, gdzie były 

fotografie naszego miasta i spytałem pana Burmistrza, czy jeżeli Powiat wyasygnuje pieniądze na 

remont tej drogi, czy Gmina się dołoży. Wtedy pan Burmistrz powiedział, że zawsze się dokłada, 

jeżeli te pieniądze Powiat wyłoży, to my też się dorzucimy. No i tak się stało. Proszę państwa, pan 

Burmistrz dotrzymał słowa. Jest ujęta kwota 1.100.000 zł w budżecie Gminy, jest w projekcie 

budżetu. W projekcie budżetu Powiatu też jest, więc mam nadzieję, że ta droga zostanie zrobiona. 

I z tego miejsca chciałem panu Burmistrzowi podziękować. 

Jeżeli chodzi o wydatki na drogi gminne, to chciałem się troszeczkę tutaj przyłączyć do 

wypowiedzi pana radnego Rygielskiego. Bo jak popatrzymy na ten budżet, to rzeczywiście drogi 

gminne ogólnie to może nie, ale jeżeli chodzi o drogi gminne, to one są robione tylko i wyłącznie 

w mieście, w mieście Jelcz-Laskowice. Mamy szereg miejscowości o bardzo dynamicznym 

rozwoju, jak choćby Miłoszyce, gdzie robimy drogi troszeczkę w innym standardzie. Nowa 

technologia, którą droga jest robiona, po pół roku przejedzie jakiś ciężki samochód, już tej drogi 

nie ma i tak dalej. Ponad 30% mieszkańców mieszka na terenach wiejskich, więc może by było 

warto, żeby jednak rozłożyć te wydatki, żeby były też na terenach wiejskich jakieś drogi robione 

gminne. Mówię o gminnych. 

I ostatni punkt, ostatnia rzecz, którą chciałbym poruszyć, to jest sprawa wpływu z podatków z 

PIT-u od osób fizycznych. W tym roku zaplanowano 25.920.000, to jest około 20% naszego 

budżetu. Ja bym chciał tutaj zaapelować do pana Burmistrza, żeby podjąć kroki, bo to jest ta część 

naszego budżetu, te wpływy, gdzie my możemy mieć jakiś wpływ na to ile tych pieniędzy jest, ile 

tych pieniędzy do nas wpływa. A wszyscy, którzy przy okazji budżetu obywatelskiego, przy 

okazji wyborów, jeżeli kontaktujemy się z mieszkańcami, ludźmi którzy mieszkają u nas, to wtedy 

wychodzi ile osób mieszka u nas, ale podatków u nas nie płaci, z tego względu, że są 

zameldowani we Wrocławiu, gdzieś tam, gdzieś tam, gdzieś tam. I korzystają ze wszystkich dróg, 

z wszystkich naszych dóbr, ale swoje pieniądze odprowadzają gdzie indziej, to jest głównie 

Wrocław. I ja bym tu zaapelował, bo z tego co tutaj zauważyłem, żadnych kroków w ostatnich 

latach nie było prowadzonych, żeby przeprowadzić kampanię, jakiś pomysł, żeby zmotywować te 

osoby, żeby jednak te podatki zostawały u nas. Bo często to są osoby, na przykład znam wiele 

osób z Miłoszyc, które gdzieś tam mieszkają na tych nowych osiedlach. Osoby, które nie są w 

pierwszym progu podatkowym, tylko wyżej i te pieniądze zostają gdzieś tam we Wrocławiu.  

A może lepiej by było, żeby te pieniądze zostały u nas w Gminie. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan radny Robert Jadczak ad vocem. Proszę. 

Radny Robert Jadczak - dziękuję pani Przewodnicząca za udzielenie głosu. Ja tak może delikatnie, to tytułem 

wstępu też bardzo chciałem podziękować. Tak, dziękujemy panu Burmistrzowi, panu Staroście 

Powiatu Oławskiego i wszystkim radnym za to, że działania, które wyszły na początku z 

Miłoszyc, właśnie o budowę chodnika, bo tu tego nie kryję, chodziło nam o chodnik początkowo. 

No ale wiem, że w zamyśle jak się robi chodnik, to z reguły robi się też drogę, tylko nie wszystko 

się mówi wprost, żeby nie przestraszyć. Tak że cieszę się, że działania, które już w roku 2019 

zostały podjęte, pierwszy był wniosek złożony, pierwsze rozmowy, że tak powiem, nieoficjalne 

między panem Burmistrzem, panem Starostą właśnie na zasadzie tej współpracy Gmina dołoży, 

niech Powiat to zrealizuje. Już pierwsze jakieś tam ustalenia były poczynione. Później, w roku 

2019 wniosek, wreszcie w ubiegłym roku złożyliśmy kolejny wniosek, zebraliśmy kilkaset 
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podpisów pod wnioskiem. Szkoda, że wtedy pod tym wnioskiem, to była szeroko zakrojona 

kampania informacyjna, nie podpisali się wtedy jeszcze nawet choćby radni z Dziupliny, czy pani 

Sołtys, czy wielu innych radnych. Tak jak mówię, ten wniosek był otwarty na naszej stronie 

internetowej, 2.000 obserwujących, więc każdy wiedział, że taki wniosek idzie, zbieramy podpisy. 

Ja już teraz nie pamiętam, coś koło 600 podpisów zebraliśmy. Żaden radny powiatowy się pod 

tym wnioskiem też nie podpisał, ani działacze samorządowi z Dziupliny. Praktycznie mieszkańcy 

Dziupliny sami do nas przychodzili, żeby się pod tym podpisać. Zadanie, że tak powiem machina 

ruszyła, nabrała rozpędu. Później, jakoś na przełomie września, nieoficjalnie dowiedziałem się, że 

to zadanie będzie realizowane. Super. Po drodze dowiadujemy się, że radny Skrzydłowski i pewna 

grupa radnych powiatowych, ale także naszych, złożyła podobny wniosek, podpisali się. Bardzo 

fajnie, cieszę się, bo przecież to wspólna inicjatywa dla nas wszystkich i liczy się wspólne dobro. 

Tylko, Szanowni państwo, nie zapominajmy skąd pewne rzeczy wyszły, kto je zainicjował. Fajnie, 

że pod koniec znalazły się osoby, które się też jednak zainteresowały, złożyły wniosek  

i wspólnym dobrem będzie ta droga zorganizowana. Ale nie zapomnimy skąd sam pomysł, skąd 

inicjatywa wyszła. Myślę, że chyba wiemy. Tak że jeszcze raz dziękuję oczywiście panowie, 

państwo radni. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Bogdan Szczęśniak. Proszę. 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak - proszę państwa, nawiązując do wypowiedzi pana radnego Kozłowskiego. 

Oczywiście byłoby idealnie, gdyby wszyscy fizycznie mieszkający na naszym terenie byli 

zameldowani. Ja znam wiele osób, które mieszkały we Wrocławiu, tu się przeprowadziły, tam 

zostały dzieci na tym mieszkaniu. Oni, że tak powiem, no nie widzą konieczności - o tak powiem - 

nie widzą konieczności zameldowania się na naszym terenie. Ja dam przykład sposobu jaki 

wymyśliła – znaczy no może nie wymyśliła - ale zastosowała Gmina Czernica, Szanowni 

państwo. Bo ogłosili taki konkurs z nagrodami rzeczowymi, takiej większej wartości. Przeznaczyli 

bodajże 15.000 zł, dwa lata temu, czy trzy. Został przygotowany specjalny program, łącznie fanty 

i program koszt 30.000 zł. Oczywiście kto w danym okresie się zamelduje, no to jest kula do 

losowania, czy koło i część z tych osób, które się zameldowały, otrzymała te nagrody. Ale uzysk 

przyrostu podatków, do kosztów przeprowadzenia tej loterii no był żaden. No to jest jedna  

z metod, no bo nikogo nie można zmusić, żeby się zameldował. Albo ktoś chce, albo ktoś nie 

chce. Nawet próba, w cudzysłowie, przekupstwa zakończyła się fiaskiem.  

Natomiast, wracając jeszcze do dofinansowania, czy współpracy z Powiatem. Nie wiem czy 

państwo zauważyliście w budżecie, po stronie wydatków. Bo rozmawiał ze mną pan Starosta 

swego czasu, szczerze mówiąc nawet jeszcze pisma nie wystosował, no ale to nieistotne, słowo 

czasami jest ważniejsze, że Powiat planuje remont Oddziału Wewnętrznego w Szpitalu. No jest to 

przedsięwzięcie bardzo drogie, które oszacowano na kilka milionów złotych i na realizację przez 

okres trzech lat. I tutaj pan Starosta pytał mnie, czy … Znaczy inaczej powiem. Mówił, że będzie 

rozmawiał ze wszystkimi samorządowcami: z wójtami, burmistrzami z naszego powiatu, żeby nas 

zwyczajowo, tak to kiedyś było praktykowane, żeby gminy dorzuciły parę złotych do remontu 

tego właśnie Oddziału. Po tej rozmowie, to było dwa dni chyba przed terminem składania projektu 

budżetu do państwa, do Rady, do Regionalnej Izby Obrachunkowej, wstawiliśmy tam taką 

symboliczną kwotę 150.000 na remont Oddziału Wewnętrznego w Szpitalu Oławskim. Nie wiem 

jak inne samorządy się zachowały, wójtowie, burmistrzowie, czy też już jakieś środki wskazali. 

No bo musi być pewna kwota, żeby to zacząć, bo to tak nie można rozgrzebać i zostawić na 

następny rok, bo to nie o to chodzi. Ale to mówię o kolejnym wymiarze współpracy z Powiatem. 

Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Julian Kozłowski ad vocem. Rozumiem, że do 

wypowiedzi pana radnego Jadczaka. Proszę. 

Radny Julian Kozłowski - dziękuję pani Przewodnicząca. Ja tak, w odpowiedzi na tutaj wypowiedź pana 

Jadczaka, radnego Jadczaka. No sprawa ścieżki rowerowej do Dziupliny jest jak najbardziej 

otwarta i tutaj nikt chyba, tutaj nie jest przeciwko tej ścieżce. Tylko jak kuriozalnie by wyglądała 

ścieżka rowerowa przy drodze, której nie ma. Pewnie byśmy wszyscy chcieli, żeby były ścieżki  

i drogi, tylko czasami trzeba dowartościować. No i tutaj się zgodzę z panem Burmistrzem Piórko, 

który często tłumaczy: no czasami trzeba wybierać, a najczęściej musi wybierać co my chcemy, 

co jest dla nas ważniejsze. Rzeczywiście, ścieżka rowerowa jak najbardziej, tylko najpierw trzeba 

mieć po czym dojechać do tej Dziupliny. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziekuję. Pan Przewodniczący Krzysztof Woźniak. Proszę. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak - dziękuję pani Przewodnicząca. Panowie Burmistrzowie, 

Wysoka Rado, Szanowni państwo. Rzeczywiście, słuchając państwa wypowiedzi, to chyba nic by 

się nie działo w Gminie Jelcz-Laskowice na inwestycjach powiatowych, gdybyśmy po prostu nie 
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dokładali. Dobrze, że to się dzieje, tylko szkoda, że nikt nam nie dokłada, albo w niewielkim 

stopniu ktoś myśli o gminach, żeby budżety gminy były zasobne i mieszkańcy wiedzieli, że jest z 

czego inwestować. Miejmy nadzieję, że to się zmieni i ktoś zadba o budżety gmin, bo na razie 

jesteśmy uszczuplani. 

Ale do rzeczy. Na temat projektu budżetu panie Burmistrzu. Ciężko będzie go zrealizować, tak na 

wstępie, bo patrząc się na kwoty przy danych zadaniach, które pan ujął w tym projekcie, no 

niestety wydaje mi się, że te kwoty trzeba będzie jeszcze, że tak powiem dokapitalizować, żeby 

realnym była, realizacja tych zadań w dzisiejszych realiach ekonomicznych. Wiemy jaka jest 

sytuacja, jaka była sytuacja w tym roku, rynek był po stronie wykonawcy. Sytuacja trudna 

ekonomiczno-gospodarcza, która się szykuje, ale takie perspektywy są na 2023 rok, powinna 

zmienić to i rynek i powinien być inwestora. Miejmy nadzieję, że to wpłynie na zmniejszenie 

kwot i wielkość, i ilość propozycji wpływających do ogłoszonych przetargów. 

Panie Burmistrzu, cieszę się z tego, że mimo tak trudnym czasie, staramy się utrzymać mniej 

więcej budżet na tym samym poziomie, chociaż wiemy, że to jest poniesione bardzo dużym 

kosztem, jeśli chodzi o wysoki kredyt, który zamierzamy, jako Gmina, pozyskać. Natomiast 

cieszy to, że nie rezygnujemy z bardzo ważnych i kluczowych punktów. A mianowicie, 

podtrzymujemy budżet obywatelski na tym samym poziomie 1.000.000 zł, który uważam jest 

bardzo ważnym elementem w naszym budżecie. Zarówno monitoring miasta, choć uszczuplony, 

to jest. Tak samo doświetlanie przejść dla pieszych. Uważam, że te kwestie służące 

bezpieczeństwu bardzo ważne, że są i choć w mniejszym stopniu, będą realizowane.  

Zarówno pozycja: modernizacja infrastruktury ogrodów działkowych, mimo tego, że zmniejszyła 

się o 50%, ale daje możliwość mieszkańcom poprawy tej infrastruktury. Bo pamiętajmy, że w 

mieście mamy bardzo mało środków przeznaczonych na taką działalność, jakby to powiedzieć, 

taką działalność mieszkańców … takie możliwości, jak mają sołectwa, nie ma w mieście, 

ponieważ środki zarządy osiedli, no znacznie ograniczone są. Dlatego pomoc rodzinnym ogrodom 

działkowym, tam gdzie ludzie się, że tak powiem, skupiają i organizują, jest bardzo ważna w 

naszym środowisku miejskim. 

Panie Burmistrzu, budowa infrastruktury technicznej w gminie Jelcz-Laskowice, jeśli chodzi o 

przeznaczenie na cele przemysłowe, to cieszy. Natomiast pamiętam, że też taki punkt był w 

poprzednim budżecie, nie wiem czy coś z tego żeśmy zrealizowali w 2022 roku, czy to jest po 

prostu kontynuacja tego zadania i uzbrajanie tych terenów pod część przemysłową, którą mamy 

naprawdę w dużym, dosyć dobrym miejscu. Myślę tutaj o tych terenach przemysłowych, które 

jeszcze nie są, że tak powiem, zagospodarowane, na przeciwko firmy Ronal. Wydaje mi się, że 

tam, ta lokalizacja chyba byłaby najlepsza, jeśli chodzi o tę infrastrukturę.  

Ale jeszcze chciałbym na koniec podziękować za jedno zadanie, które pan Burmistrz ujął w 

projekcie budżetu, a mianowicie budowa oświetlenia ulicznego na Osiedlu Jelcz. Wiem, że ciężko 

jest wybierać, ale widzę, że pan Burmistrz kieruje się w swoich decyzjach przede wszystkim 

bezpieczeństwem mieszkańców i to jest ważne, ponieważ społeczność Osiedla Jelcz, która 

przedstawiła kilka wniosków panu Burmistrzowi, a propos realizacji na swoim terenie, pan 

Burmistrz wybrał akurat tę. I cieszę się, że przynajmniej to będzie na Osiedlu Jelcz zrobione. 

Dlatego w imieniu swoim i pani Przewodniczącej Bogusławy Kutkowskiej oraz mieszkańców 

zainteresowanych w tą sprawą, bardzo dziękuję za ujęcie tego zadania w projekcie budżetu. 

Natomiast chciałbym jeszcze dwa słowa na temat dwóch zadań, ważnych z mojego punktu 

widzenia. Mianowicie na tej sali był, w trakcie roku budżetowego, w czasie tego roku 

budżetowego, poruszany przeze mnie temat bezpieczeństwa i nie tylko przeze mnie, kilku 

radnych, bezpieczeństwa na skrzyżowaniu ulic: Tańskiego, Liliowa, Aleja Młodych. Widząc jakie 

mamy problemy, jeśli chodzi o środki inwestycyjne i zwiększenie się puli wydatków bieżących, 

myślę tutaj o utrzymaniu nowego przedszkola i żłobka, które będzie nas też kosztowało, wierzę w 

to, że pan Burmistrz, jeżeli się pojawią środki zewnętrzne, które pozwolą nam, że tak powiem, 

dadzą nam oddech na dofinansowanie inwestycji, które mamy już rozpoczęte lub, które będziemy 

rozpoczynać, wierzę w to, że pan Burmistrz pochyli się jeszcze nad tym, nad tą inwestycją i może 

uda się zwiększyć bezpieczeństwo w tym newralgicznym miejscu na terenie Osiedla Metalowców. 

Natomiast też żałuję, ale rozumiem, że nie został ujęty taki punkt, który panu Burmistrzowi tutaj 

wskazałem do przemyślenia, a propos budowa otwartej kompostowni przy Punkcie Selektywnej 

Zbiórki Odpadów Komunalnych w Jelczu-Laskowicach. Ja, nie wiem czy pan Burmistrz pamięta, 

ja złożyłem taki projekt, który bodajże w gminie, którejś z gmin województwa wielkopolskiego 

został zrealizowany, a propos zagospodarowania tak zwanych odpadów zielonych. Patrząc się 

właśnie na tę frakcje, którą zbieramy tutaj w na terenie naszej gminy, jest to frakcja, która co roku 

się zwiększa i będzie się zwiększała - moim zdaniem - ponieważ coraz więcej mieszkańców, nie 
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wiem dlaczego, zamiast kompostować woli to ładować w worki i wystawiać przed dom, żeby 

Gmina to zagospodarowywała. Uważam, że my powinniśmy to, bo jest taka możliwość, 

ograniczyć wydatki na tę część, pozyskać środki, choćby właśnie z Narodowego Funduszu 

Ochrony Środowiska na tę innowacyjną inwestycję i po prostu to zagospodarować, i dać drugie 

życie - powiedzmy - tej ściętej trawie, czy innym odpadkom zielonym, poprzez właśnie ich 

kompostowanie. Mamy osoby w naszym Zakładzie Gospodarki Komunalnej, które mają 

doświadczenie w pracy nad tego typu przedsięwzięciami i, między innymi, można byłoby to 

wykorzystać w przyszłości, oczywiście jeżeli pojawią się środki zewnętrzne na ten cel. Proszę 

mieć to na uwadze. Bardzo dziękuję. Oczywiście będę głosował za budżetem na 2023 rok. 

Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan Burmistrz Romuald Piórko. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko - pani Przewodnicząca, Szanowni państwo. Ja bym się chciał odnieść do 

wystąpienia pana radnego Woźniaka. To już żeśmy sobie powiedzieli o czym mówił pan 

Burmistrz Szczęśniak, że jak dołożymy to mamy, a mieszkańcy nie rozróżniają. Więc ja bym 

trzymał kciuki za to, żeby jak najwięcej tego typu inwestycji szło przez 50 na 50 przez Powiat, to 

byłby sukces. 

Jeżeli chodzi o infrastrukturę, to panie radny, została wykonana właśnie sieć wodociągowa wzdłuż 

ulicy, to jest zadanie takie ciągłe praktycznie, wzdłuż ul. Zachodniej, Inżynierskiej. Teraz będzie, 

to już rozmawiałem z Prezesem i w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym Zakładu Gospodarki 

Komunalnej, jest włączenie tej 225 do sieci, tutaj wzdłuż ul. Aleja Młodych. Tak że to będziemy 

mieli taki pierścień, więc ta sieć wodociągowa dla terenów przy ul. Inżynierskiej, produkcyjnych, 

jak i również pierścień do zasilania Osiedla Metalowców. 

Została również zrobiona kanalizacja sanitarna, dwie przepompownie ścieków, odcinek tłoczny, 

żeby z tych terenów zebrać ścieki i odprowadzić do kanalizacji grawitacyjnej na terenie byłych 

zakładów, Jelczańskich Zakładów Samochodowych. Tak że to zadanie jest takie, bo mamy jeszcze 

trochę terenów, które są przeznaczone również na przemysł i te środki mamy, że po prostu  

w zależności od potrzeb projektujemy i fragmentami realizujemy. 

Jeżeli chodzi o skrzyżowanie Liliowa i Tańskiego i tu się w pełni z panem zgadzam. Jeżeli się 

pojawią środki, na pewno będziemy aplikować, żeby dostać dofinansowanie i ten temat rozwiązać. 

Czy to – mówię - nie chcę się tu wypowiadać w jakim zakresie, ale dobrze by było. 

I jeszcze słowo na temat kompostowni. Raz, że nie ma pieniędzy. Dwa. Temat lokalizacji.  

To, mimo tego, że to ładnie na obrazkach wygląda, lokalizacja w pobliżu Zakładu Gospodarki 

Komunalnej, czy w pobliżu osiedli mieszkaniowych na pewno nie wchodzi w rachubę. Gdyby się 

pojawiły środki zewnętrzne, chociaż wątpię, no to rzeczywiście należałoby się przymierzyć. Czy 

to Gmina - nie bardzo wierzę w to, że Gmina mogłaby takie zadanie realizować, bo Gmina się w 

sumie nie zajmuje prowadzeniem tego typu działalności. Zakład Gospodarki Komunalnej jest po 

podpisaniu umowy na modernizację i rozbudowę oczyszczalni ścieków, więc jest związany lat 

trzy co najmniej, proszę państwa. Tak że tutaj z tego typu inwestycjami, to ja bym był bardzo 

ostrożny. Chyba – mówię - żeby się pojawiło naprawdę dobre dofinansowanie. 

Jeżeli chodzi o oświetlenie w Osiedlu Jelcz, na pewno się sytuacja poprawi i rachunki za energię 

też. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pani radna Janina Hernas. Proszę. 

Radna Janina Hernas - dziękuję pani Przewodnicząca. Szanowni panowie Burmistrzowie, pani Skarbnik, bo 

wiem, że też w tym miała udział, Szanowni Radni. Stoję tu nie tylko jako Przewodnicząca 

Komisji Kultury Oświaty Sportu i Zdrowia, ale jako pracownik naszej Przychodni Rejonowo - 

Specjalistycznej. Apeluję do państwa, w dzisiejszym głosowaniu jest zadanie 400.000 dla naszej 

Spółki. Te 400.000 obiecuję święcie, że wykorzystamy, one praktycznie wykorzystujemy już, bo 

w tej chwili montowany jest, jestem przeszczęśliwa, bo dzisiaj nawet oglądałam, nowy aparat 

rentgenowski i już zrobiona jest infrastruktura. Myśleliśmy, że to no nie będzie aż tak straszne, ale 

okazało się, że zgłosił się do przetargu jeden wykonawca i zawołał 400.000. Tak że panie 

Burmistrzu, Szanowni Radni, proszę o pozytywne przyjęcie tego zadania, tych 400.000 dla naszej 

Spółki. I zapraszam bo do usług, do usług lepszej jakości, bo na pewno będzie to o wiele, wiele 

lepsze, niż poprzedni aparat rentgenowski. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Jacek Załubski. Proszę. 

Radny Jacek Załubski - dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, panowie Burmistrzowie, pani 

radna Hernas. Dziękuję, ale nie skorzystam w najbliższym czasie. Chociaż nigdy nie wiadomo, ale 

nikomu nie życzę oczywiście. 

Szanowni państwo, chciałem się troszeczkę może inaczej odnieść do projektu budżetu, bo wszyscy 

moi przedmówcy mówili, że tu każdy z nas patrzy na ten budżet i czegoś brakuje, albo za coś 
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dziękuję, za wspólne inicjatywy. Tutaj pan radny Kozłowski z Jadczakiem, kto za drogą stoi. No 

grunt, że ktoś stoi i że wszyscy stoją, a tak naprawdę stoją za tym mieszkańcy. 

Panie Burmistrzu, pytanie mam takie do pana. Czy uważa pan, że partycypacja i udział 

mieszkańców w procesach tworzenia budżetu miasta i gminy jest konieczna u nas? Czy ona się 

odbywa? 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak - Szanowni państwo. Część z państwa wie, część może nie, nie wiem jak pan 

radny, ale każdy...W radach osiedli, w radach sołeckich wiedzą osoby, czy w stowarzyszeniach, 

organizacjach, w firmach, że można składać wnioski do 15 września danego roku na rok przyszły. 

I takich wniosków się pojawia mnóstwo. Oczywiście wiadomo, nie wszystkie realizujemy, tylko 

pewną część, na tyle na ile pozwalają środki. Nie przeprowadzam konsultacji publicznej, że to 

robię, tego nie robię, czy Gmina tego nie robi, a to robi, no bo to nie miałoby sensu. Musimy 

wybrać to, co z punktu widzenia Gminy jest najważniejsze, patrzeć szerzej, bo każdy 

wnioskodawca patrzy tylko na wąski obszar czegoś, co chciałby uzyskać. My musimy patrzeć 

globalnie na miasto i gminę, stąd wszyscy wiedzą, wnioski są składane i tutaj żadnej propagandy 

nie trzeba uprawiać. Dziękuję. 

Radny Jacek Załubski - dziękuję bardzo. Zatem mam pytanie do pana Burmistrza, ale to najpierw skończę całą 

wypowiedź i potem poproszę o odpowiedź. 

No po części, odnosząc się też do tego, co pan powiedział oraz do słów pana Burmistrza Piórko na 

jednej z naszych wspólnych komisji, chciałem prosić o doprecyzowanie. Powiedział pan 

Burmistrz Piórko, że wpłynęło do Urzędu Miasta i Gminy, do 15 września, ileś tam set wniosków, 

na jakąś łączną kwotę. Użył też pan takiego sformułowania, że nie mamy czasu odpisywać, że 

musimy kończyć inwestycje, że mało czasu, że są wnioski o dofinansowania, trzeba kończyć 

inwestycje - ja to wszystko bardzo dobrze rozumiem. Ale pytanie: ile tak naprawdę tych 

wniosków mieszkańców, wniosków radnych, zostało złożonych jako wnioski do budżetu? Ile z 

nich zostało rozpatrzonych pozytywnie, negatywne? No nie ma takiej informacji. Wspominał pan 

o tym, że jeżeli to się pojawia w budżecie, znaczy się, że informacja jest pozytywna, jeżeli to się 

nie pojawia w budżecie, to informacja jest negatywna, że tego nie ma. Ale tego mieszkańcy nie 

wiedzą, bo nikt nie siedzi i nie analizuje tych wszystkich zapisów, tabelek. Dla niektórych może 

być to mało jasne, mało zrozumiałe, mało precyzyjne. 

I dalsza część pytania. Tu się zgadzam z panem Burmistrzem, że są przedstawiciele, 

przedstawiciele rad osiedli, przedstawiciele sołectw. Ale z tego, co słyszymy, to sołectwa w tym 

roku żadnego spotkania takiego nie miały. Tutaj było dużo uwag dotyczących dróg, więc nie do 

końca ci mieszkańcy biorą udział w tworzeniu tego budżetu. Ja niestety nad tym ubolewam, że tak 

jest. Wiele razy, przy poprzednich sesjach, wyrażałem swoje stanowisko dotyczące dialogu, 

komunikacji z mieszkańcami, konsultacjami z mieszkańcami, czy no takiej właśnie banalnej 

rzeczy jak dialog z radnymi, sołtysami. No i tak powtarzam, że stwierdzam z żalem, że no te 

rzeczy po prostu się nie dzieją, nic się w tej sprawie nie poprawiło i nawet nie widać żadnych 

działań w tym kierunku. Ja sam złożyłem sześć wniosków, nie otrzymałem żadnej odpowiedzi. 

Być może któreś te wnioski są gdzieś zawarte w budżecie, ale dobrze by było, jasno, czarno na 

białym, aby te wnioski chociaż krótko odpisać, albo - nie wiem - przekazać jakąkolwiek 

informację, bo mieszkańcy - wydaje mi się - że tego oczekują, bo składają się na ten budżet, płacą 

podatki i dobrym takim obyczajem byłoby to zrobić. Jest naprawdę szereg narzędzi, bardzo 

prostych, dotyczących konsultacji z mieszkańcami. Jedyną formą jaką znalazłem, taką stricte 

kontaktu z mieszkańcami, to jest budżet obywatelski. Ale no też niestety stwierdzam, że jest to 

jedyna forma aktywności mieszkańców w kształtowaniu rodzaju inwestycji, ale w mojej ocenie 

powoli się to robi budżet radnych, a nie budżet obywatelski, ponieważ radni składają wnioski,  

a mieszkańcy głosują. A chyba idea tego budżetu jest taka, że mieszkańcy powinni składać 

wnioski i mieszkańcy powinni głosować, a radni powinni wspierać w tych wnioskach. Więc 

mamy, po części, coś obywatelskiego, co nie do końca jest obywatelskie. I tak samo niestety 

wygląda ta partycypacja i udział mieszkańców w procesach tworzenia budżetu naszego. Tak że 

bardzo proszę o taką precyzyjną odpowiedź: ile tych wniosków zostało złożonych? Na jaką 

kwotę? Jakie zostały uwzględnione? Jeżeli pan tego nie wie, to proszę w jakiejś formie pisemnej.  

I pytanie: czy były też robione, na przykład, spotkania z innymi przedstawicielami zakładów 

budżetowych, dyrektorów szkół, przedszkoli, MOPS, czy jakiegoś przedstawiciela nauczycieli, 

przedstawicieli pracodawców i jakieś postulaty, petycje składane przez te osoby zostały 

uwzględnione w budżecie miasta i gminy na rok 2023. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan Burmistrz Piórko. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko - pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, panie radny. Ja w tej chwili nie 

pamiętam, ale złożono ponad 130 różnych wniosków. I można zatrudnić urzędnika, który będzie 
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siedział i pisał. Możemy dopiero odpisywać po uchwaleniu budżetu, bo część wniosków jest w 

budżecie, a część nie i Burmistrz, przed uchwaleniem budżetu, przed sporządzeniem projektu 

budżetu, nie może napisać: przyjąłem wniosek, będę go realizował, bo to państwo decydujecie w 

uchwale budżetowej. To jest jedno. Dwa. Proszę państwa, tu jedna uwaga panie radny. Nie może 

być tak, że jeżeli mamy podpisane umowy, zapewnione inwestycje, to konsultujemy z 

mieszkańcami: robimy dalej czy nie. Nie ma takiej możliwości, bo wtedy Burmistrz wie, że 

inwestycja podpisana kosztuje 10.000.000 zł, będzie realizowana trzy lata - o tym państwo też 

wiecie. Więc to już nam z inwestycji, tam te dziesięć czy osiem milionów na dany rok ściąga. Ba, 

są programy, w które aplikujemy. Więc dyskusja, czy Kowalińskiego i Listowskiego, budowa tej 

drogi to jest potrzebna, czy lepiej budować w Wójcicach ? Nie, bo dostaliśmy dofinansowanie. Te 

drogi kwalifikowały się do złożenia wniosku. Dostaliśmy dofinansowanie i to robimy proszę 

Państwa. Czy remont Belgijskiej, gdzie dostaliśmy dofinansowanie, będziemy dyskutować z 

mieszkańcami? No nie. Każdy nie potrzebuje Belgijskiej, bo przecież przy Belgijskiej nikt nie 

mieszka. A Belgijska jest potrzebna. I tak Burmistrz podchodzi do tematu proszę państwa.  

Był wniosek oświetlenie boiska „Czarnych”. Wniosków tego typu było, nie wiem, szesnaście, 

dwadzieścia. Różne organizacje się podpisały. I Burmistrz waży, czy Belgijska, czy Piastowska, 

czy droga w Wójcicach, czy oświetlenie „Czarnych”, którzy byli w okręgówce, nagle w A klasie, 

a za rok mogą grać w B klasie, a jak w Piekarach pasą się kozy na boisku, czy w Minkowicach. 

Proszę państwa, to są takie wybory. I dzisiaj rzeczywiście, państwo jak dzisiaj podejmiecie 

uchwałę budżetową, uchwalicie budżet, to ja posadzę urzędnika, który będzie siedział i odpisywał 

tym wszystkim wnioskodawcom: nie został wniosek przyjęty, a ten został przyjęty. A po drugie, 

przyjęty budżet, uchwalony budżet nie jest tajemnicą, wisi na stronie Urzędu i tu państwo, każdy 

wnioskodawca, jak się zainteresował, że składał wniosek, bo wiedział, że taki wniosek można 

złożyć, przeczyta sobie w budżecie: a, jest mój wniosek. Będzie się cieszył i znowu będzie: a to 

był mój, a tam był Kowalskiego, i tak dalej. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan Burmistrz Bogdan Szczęśniak. 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak - Szanowni państwo, panie radny Załbuski. Trochę pan chyba sobie pojechał po 

budżecie obywatelskim - to tak trochę mnie zniesmaczyło, mówiąc delikatnie - że to jest, budżet 

obywatelski nie jest budżetem obywatelskim. A czyim to jest budżetem? Że radni inicjują. Nikt 

nie ogranicza, że nie mogą. A kto radnych wybiera? Obywatele. Panie radny, pan to powinien 

wiedzieć. Trochę pan tutaj populizmu uprawia. Ja wiem, że pan miał jakieś tam uwagi, propozycje 

do budżetu, żeby to od 16 lat głosowano, a może od 15. Dlaczego 16? Osoby dorosłe, które są 

odpowiedzialne już w tym wieku. Stąd nie tykaj pan budżetu obywatelskiego. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan radny Jacek Załbuski ad vocem. Proszę. 

Radny Jacek Załubski - dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, panie Burmistrzu. Budżet 

obywatelski w pierwotnej formule był typowo budżetem obywatelskim. Użyłem pewnego 

porównania. Opierając się na tym: ilość projektów składanych przez radnych, ilość projektów 

składanych przez mieszkańców. W pierwotnej fazie ta proporcja była zachowana z dużą korzyścią 

dla mieszkańców. Fakt, mieszkańcy głosują. Często też rozmawiam z mieszkańcami i nie do 

końca wszyscy wiedzą o tym nad czym głosują. Natomiast w formuła tego budżetu, w której radni 

przejmują inicjatywę i zgłaszają te projekty, w wielu samorządach jest w pewnym stopniu 

ograniczona, dlatego żeby nie wykorzystywać swojej jakby pozycji radnego, do promowania 

swoich pomysłów, tylko do promowania całej idei budżetu obywatelskiego, do pobudzania 

aktywności mieszkańców, do zachęcania mieszkańców do brania udziału. Pokazywania im drogi, 

otwierania im oczu na samorząd, w jaki sposób mogą mieć realny wpływ i kształt na budżet 

obywatelski, na to co chcą, żeby w ich mieście było zrealizowane oraz na projekty, które typowo 

są związane z budżetem obywatelskim. Bo jak wiemy, wiele razy była tutaj dyskusja na sali, że 

pewnych działań związanych z budżetem obywatelskim, pewnych projektów - i to nie ja 

podejmowałem tę dyskusję, tylko inni radni - budziły kontrowersje. Nie będę wymieniał tych 

przykładów, one zostały już zrealizowane. Były różnego rodzaju odwołania. I w tym sensie dalej 

uważam to, co powiedziałem wcześniej i zależy mi na tym, aby budżet obywatelski był dla 

obywateli, aby to oni mieli swój udział w tworzeniu projektów oraz w przeprowadzaniu głosowań. 

Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan Burmistrz Bogdan Szczęśniak. Proszę. 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak - ja krótko i ostatni raz. Nikt obywateli, panie radny, nie ogranicza w 

inicjatywach. Jeżeli radny wychodzi z inicjatywą, to tylko pani radna będzie korzystała z pomostu 

nad stawem? Chyba nie. Chyba, że go zamkniemy. Proszę państwa, no trochę zmieńmy myślenie 

panie radny. To jest dla ludzi robione, a nie dla radnego jako radnego. Dziękuję. To wszystko. 
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Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Ad vocem, rozumiem, w temacie. Pan Przewodniczący Krzysztof Woźniak. 

Proszę.  

Przepraszam. Pan Burmistrz. Proszę się zgłaszać, bo ja tu nie widzę. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar - przepraszam, ale niestety tablet mi padł, więc formalnie, pani 

Przewodnicząca, nie mogę automatycznie się zgłosić, dlatego proszę ręcznie. 

Odpowiadając na pytanie, bo było też pana radnego Załubskiego, czy prowadzone są konsultacje  

z dyrektorami szkół, kierownikami jednostek w sprawie budżetu. Nie, nie są prowadzone 

konsultacje. Kierownicy jednostek budżetowych mają obowiązek, zgodnie z zarządzeniem 

Burmistrza, do przedłożenia projektów swoich jednostek. Tak że mają obowiązek złożenia, więc 

tutaj nie ma miejsca nawet na konsultacje. Oni są autorami, po prostu, swoich budżetów. 

Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan Przewodniczący Krzysztof Woźniak. Proszę. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak - dziękuję pani Przewodnicząca. Panowie Burmistrzowie, 

Szanowni radni, Szanowni państwo. Krótko. Tutaj pan Burmistrz jeden temat z projektu budżetu 

na 2023 rok poruszył, ja się za chwilę do niego odniosę. Ale krótko na temat tego naszego budżetu 

obywatelskiego, który pan radny Załbuski poruszył. Panie radny, mieszkańcy decydują, 

mieszkańcy głosują. Niech pan mi tylko powie, gdzie tu jest nazwisko wnioskodawcy. Nikogo nie 

interesuje kto jest wnioskodawcą. Tego nie ma nigdzie. To pan tylko wie, kto wniosek 

przygotowywał, już ktoś kto chodzi i się chwali. Ja nie znam kogoś, kto by chodził i się chwalił. 

Po prostu chodzi się za sprawą, chodzi się za realizacją zadania i żeby przekonać mieszkańców.  

A ze swojego doświadczenia panu powiem, ponieważ jestem z tej grupy, ze środowiska pana 

Burmistrza Szczęśniaka, która zabiegała i wprowadziła budżet obywatelski w 2017 roku, mimo 

pewnych trudności, które się po drodze pojawiały od 2015 roku. A przypomnę, że budżet 

obywatelski już można było wprowadzić w 2013, tak jak to Miasto Wrocław zrobiło. Ale trochę 

trwało, żeby to u nas weszło. Natomiast z mojego doświadczenia powiem panu tak, jak budżet 

obywatelski wszedł i mówiłem mieszkańcom, że jest taka możliwość, to mieszkańcy mi 

powiedzieli wprost: Krzysiek, my ciebie żeśmy wybrali, ty zrób, my będziemy głosować. Tak 

usłyszałem. I tak samo koledzy i koleżanki radni: ty zrób, my będziemy głosować. I tak było.  

Ja powiem szczerze, tak było na początku, teraz jest troszkę inaczej, teraz ludzie się przekonują, 

że to działa, bo trzeba trochę czasu. To się nie wprowadza tak o, trzeba pokazać, zdobyć zaufanie. 

My, jako Rada Miejska, cały czas, dzięki temu, że współpracujemy, powiem panu szczerze, 

zaufanie do samorządu Jelcza-Laskowic się znacznie zwiększyło przez dialog, przez 

porozumienie, przez normalną współpracę. I takie mówienie, że mieszkańcy w budżecie 

obywatelskim tak naprawdę, który nie jest obywatelski, nie decydują, no to, powiem panu 

szczerze, rozbija mnie na łopatki. Ale kończę ten temat. 

Panie Burmistrzu, poruszył pan temat oświetlenia boiska, które jest bardzo ważne, oświetlenie 

dwóch boisk tak naprawdę. Bo poruszył pan temat, że Gmina Jelcz-Laskowice nie ma, oprócz 

dwóch „Orlików”, boiska treningowego dla naszej młodzieży. Bo poruszył pan temat, że „Czarni” 

spadli. No spadli. Raz się spada, raz się pikuje do góry. I tak jest w sporcie. Ale akurat, jeśli 

chodzi o treningi młodzieży, czyli tych „orlików”, trampkarzy, tej młodszej, najmłodszej 

młodzieży, oni potrzebują oświetlonych boisk trawiastych, żeby trenować jak najdłużej na 

wolnym powietrzu, żeby później móc rywalizować z takimi drużynami powiatu oławskiego.  

Nie mówię o innych. Ale w powiecie oławskim, jakby pan się zainteresował ile – powiedzmy -  

w gminie Oława jest oświetlonych boisk trawiastych, ile tam dzieciaków trenuje już od kilku lat 

na tych boiskach, nie mówię o „Orlikach”, mówię o boiskach trawiastych, to my możemy… 

Naprawdę, to jest wstyd. Tak że jeżeli tylko będzie możliwość, naprawdę proszę też o tym 

pomyśleć. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan Burmistrz Piórko. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko - pani Przewodnicząca, Szanowni państwo. Miałem nie zabierać głosu, ale 

muszę sobie, że tak powiem, pozwolić na jedną rzecz. Ja nie powiedziałem, że nie potrzeba 

oświetlać boisk. Oczywiście, jestem jak najbardziej za. Tylko już mówimy o deficycie 22,5 

miliona kredytu. Więc pytanie. Czy „Czarni”, którzy no jakby grali w czwartej lidze, no to coś 

jest. No ale to jest tylko A-klasa.  

Dalej. Oświetlone boiska i młodzież. Tu się z panem radym nie zgadzam. Bo jak otwieram gazetę 

„Wiadomości Oławskie” i czytam tam te nadzieje piłkarskie: „Rapid Domaniów”, „Rapid 

Domaniów”, „Rapid Domaniów”, w różnych klasach:  „trampkarz mały”, „trampkarz duży”, bez 

trampek. A czytam, szukam Jelcza-Laskowic i jest tylko jedna, albo dwie pozycje. I tutaj, panie 

radny, my byśmy nawet mogli nie wiem co zrobić, świecić jasno jak zorza, czy słońce, to jeżeli 

nie ma instytucji, a instytucja taka jak LZS i Klub „Czarni Jelcz-Laskowice”, tak słabo się 
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interesują młodzieżą, a nawet bardzo słabo i dlatego ten wniosek - w moim przekonaniu - no przy 

takim finansach, nie zasługuje na uwagę. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Tadeusz Babski proszę. 

Radny Tadeusz Babski - pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, panowie Burmistrzowie. Na początku dziękuję 

panie Burmistrzu za rozbawienie nas troszeczkę. Temat nie jest łatwy, przydało się trochę 

humoru. Trampki, bez trampki.  

Słuchajcie państwo, ja chciałbym się zająć inwestycją w najstarszej części Jelcza- Laskowic,  

a mianowicie inwestycje dotyczące około siedmiu budynków komunalnych, w których mieszka,  

w każdym, 18 rodzin, razy siedem, to wychodzi 126 rodzin. A tam nie tylko z rodziny, ale też 

około ponad 250 osób, gdzie śmiem twierdzić, że jest to część naszego Osiedla ,gdzie chyba 

największy odsetek mieszka ludzi starszych, schorowanych. I byłem dobrze podbudowany, 

głosowałem za budżetem na 2020 rok, gdzie 400.000 znalazło się na inwestycję dotyczącą drogi 

Mieszka I, Garażową i 3.000.000: Piastowska, Partyzantów. No przykro. Koniec roku, nic się tam 

nie zadziało. Jest nadzieja, że w 2023 się coś zadzieje. I mam nadzieję, panie Burmistrzu,  

że będziemy realizowali te inwestycje dotyczące dróg Mieszka I i Garażowej: 850.000 i 3.000.000 

kolejnym razem powtarzane: Partyzantów, Piastowska i z nadzieją, że to nie odbędzie na papierze. 

Ale nie żartując, myślę o tych mieszkańcach, którzy tam mieszkają, którzy oczekują tej inwestycji 

od wielu, wielu lat. Wystarczy przejść się chodnikiem wzdłuż Mieszka I. To nie jest chodnik dla 

osób starszych, niepełnosprawnych na wózkach. Tak że z nadzieją, że ta inwestycja w przyszłym 

roku ruszy. 

Kolejna sprawa. To nie pierwszy raz już ujmuję się za właścicielami garaży, którzy od 22 lat płacą 

podatki do Gminy i nie proszą o wiele, nie proszą o drogi, chodniki, tylko żeby mogli suchą drogą 

wejść do garażu. Ja już wstępnie z panem Burmistrzem rozmawiałem. Jest jakaś nadzieja,  

że przynajmniej to odwodnienie, tylko odwodnienie. Ci właściciele tych garaży proszą  

o wykonanie odwodnienia. Ten temat jest już od wielu, wielu lat wałkowany. 

I ostatni temat, uważam za priorytet w budżecie 2023, to jest priorytet, rozwój elektronicznych 

usług publicznych w Gminie Jelcz-Laskowice. I tu, tę inwestycję należałoby naprawdę 

przyspieszyć, bo to nam wszystkim, wszystkim i urzędnikom, i mieszkańcom ułatwi życie. 

Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Piotr Stajszczyk. Proszę. 

Radny Piotr Stajszczyk - dziękuję bardzo. Tak przychylając się do prośby mojej koleżanki pani Janiny Hernas, 

oczywiście „Wspólnota Samorządowa” będzie głosowała za tym zadaniem. A tak na poważnie, 

chciałem Burmistrzowi powiedzieć, że Klub „Wspólnoty Samorządowej” będzie głosował za 

budżetem na 2023 rok i za Wieloletnią Prognozą Finansową. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Burmistrz Piórko. Proszę. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko - pani Przewodnicząca, Szanowni państwo. Ja bym chciał tu pana radnego 

Babskiego uspokoić, że projekt Mieszka I i Garażowej obejmuje odwodnienie tego terenu. To jest 

całość inwestycji. Jak nam się uda tę inwestycję zrealizować, nie będzie problemu deszczu przy 

garażach. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Łukasz Dudkowski. Proszę. 

Radny Łukasz Dudkowski - Szanowni państwo, panowie Burmistrzowie, pani Przewodnicząca. Krótko, bo 

myślę, że już dyskusja trwa dość długo jeśli chodzi o budżet. Budżet jest dość trudny, no bo rok 

też za nami trudny. Bo jeśli chodzi też o, nikt nie przewidywał pewnie sytuacji, o ile covidową 

moglibyśmy przewidzieć, to też pamiętajmy, że COVID nam się nagle skończył 24 lutego. 

Natomiast skończył się medialnie, ale też sam wiem ze strony spółki, którą zarządzam, czy też z 

samorządów dolnośląskich, że w dalszym ciągu te obciążenia covidowe i finansowe dla 

samorządów były trudne. Więc stąd też, pamiętacie państwo, że zgłaszaliśmy się i rozmawialiśmy 

o tym, żeby te środki przekazywać na choćby węgiel. Słynna bitwa o węgiel. Okazało się, że 

mimo, że Polska stoi na węglu, to nagle tego węgla nie ma. No i wiele takich innych sytuacji 

trudnych na pewno. Też zdajemy sobie sprawę, o tym mówił też radny Woźniak, ale też pan 

Burmistrz, że dużo tych zadań, które generalnie wcześniej nie były zadaniami samorządowymi, 

zostało też na te samorządy scedowane, więc też wiemy, że rok - tak jak mówię - jest pewno 

trudny. Przed nami wydaje się, że podobne wyzwania. Tu na pewno trzymamy kciuki za to, żeby 

udało się je zrealizować. Też myślę, że ta kadencja też jest specyficzna, ponieważ myślę, że w 

historii samorządu nie było takiej kadencji, w której tak bardzo władza wykonawcza ma wsparcie 

od wszystkich środowisk politycznych. I właściwie poza może sytuacjami takimi, że mieliśmy 

wątpliwości, różniliśmy się przy ciągłym dotowaniu i pokrywaniu straty Centrum Sportu, czy przy 

podwyżce cen śmieci, to właściwie za każdym razem głosujemy za i staramy się wspierać te dobre 

pomysły, bo też uznajemy, że ta dla kadencja pięcioletnia jest taka, że czas na typowe rozliczenie  



31 

 

i realizacje tych obietnic dopiero przyjdzie. Ja pamiętam, że byliśmy kiedyś w Gudensbergu na 

posiedzeniu Rady Miejskiej - wtedy chyba nawet zdaje się samorząd podpisywał porozumienie  

z Gudensbergiem. I tam Przewodniczący Rady Miejskiej też mówił w ten sposób, że przez cztery 

lata właściwie tam jest taki jeszcze ruch, nie wiem czy wszyscy wiedzą, że tam się tak prawie 

klaszcze, czyli tak się puka i wspiera te wszystkie pozytywne inicjatywy. I tam też jest tak, że tak 

naprawdę ta nawet opozycja, która jest, daje szansę władzom i rozlicza na sam koniec, kiedy jest 

ten czas siania trochę wcześniej, a potem zbierania plonów. 

Szanowni państwo, może nam brakuje w tym budżecie paru rzeczy. Myślę, że chodzi o Szkołę 

Podstawową nr 3. Myślę, że też, mimo że Komisja Oświaty i Kultury prosiła o to i zajęła 

stanowisko, żeby znalazły się pieniądze na nową siedzibę, właściwie nie tyle na nową siedzibę, co 

na projekt. No nie ma tego w budżecie, ale też sobie zdajemy - tak jak mówimy - sprawę z 

sytuacji, przed jakimi wyzwaniami Miasto stoi. No i na koniec, myślę że tak, że jesteśmy cały 

czas otwarci na wszelkie konsultacje. Tu myślę, że trochę pan radny Załubski o tym powiedział, 

że tych konsultacji powinno być trochę więcej. Ze strony Klubu też umawialiśmy się na te 

konsultacje szersze, ale rozumiem, że też sytuacja była ciężka w tym roku z różnych względów 

zdrowotnych, więc cały czas jesteśmy otwarci na takie konsultacje, żeby też jako Klub wspierać 

dobre działania. Jest takie powiedzenie właściwie, że dobry polityk, czy manager, to jest taki 

polityk, który powinien przewidzieć co się zdarzy jutro, za rok, a potem powiedzieć  

i wytłumaczyć dlaczego to się nie zdarzyło. Mamy nadzieję, że jeśli będziemy rozmawiać, czy 

przy absolutorium, czy przy przyszłorocznym budżecie, to pan Burmistrz będzie na ten temat 

mówił bardzo krótko, bardzo mało, bo wszystko się zdarzy pozytywnie. I za to trzymamy kciuki, 

bo sukces budżetu, sukces władz Miasta, sukces Rady Miejskiej, to sukces mieszkańców miasta  

i gminy. Jako Klub będziemy oczywiście głosować za budżetem. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, w podpunkcie (e) mieliśmy wpisane 

głosowania. Nie ma tych głosowań, bo nie było żadnych jakby tutaj wniosków. Wobec czego 

przechodzimy do punktu 7. 

Od. pkt 7 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta i gminy Jelcz-

Laskowice na 2023 rok.  

Pan Przewodniczący Krzysztof Woźniak na samym odczytał projekt uchwały. Pani Skarbnik 

odczytała autopoprawki do budżetu. I w związku z powyższym, myślę że kworum chyba nie 

trzeba sprawdzać, wszyscy radni są obecni, ale dla porządku możemy to zrobić. 

Proszę państwa, proszę o potwierdzenie obecności w tej chwili sali. 21 radnych jest w tej chwili  

w sali konferencyjnej. 

I, proszę państwa, poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta 

Jelcz-Laskowice na 2023 rok, wraz z autopoprawkami. Kto z państwa jest za tym, proszę o 

podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw, kto się wstrzymał, proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice na 2023 rok. 

 

Wyniki głosowania: 

 

ZA: 21 (jednogłośnie) 

- uchwała została podjęta –  

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert Jadczak, Joanna 

Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty Marchewski, Jacek 

Mikołajczyk, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek Starczewski, Michał 

Wolski, Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski 

 

UCHWAŁA NR LVI.488.2022  

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU - LASKOWICACH 
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z dnia 30 grudnia 2022 r. 

w sprawie : uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice na 2023 rok. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Bogdan Szczęśniak. Proszę. 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak - pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni państwo. Nie pamiętam czy  

w tej kadencji zdarzyło się, że na jednej sesji otrzymałem tyle podziękowań. Za to dziękuję. 

Przede wszystkim dziękuję państwu za przyjęcie jednogłośnie tego budżetu. To co było mówione 

i to niestety będzie tak zawsze, jestem przekonany, nie wszystkie wnioski, nie wszystkie zadania, 

które państwo wskazujecie jako istotne dla budżetu, znajdą się w nim. Bo zaczynałem pracę jako 

Burmistrz, praktycznie 27 - 28 lat temu, to wydawało mi się, że przez ten czas uda się wszystko 

załatwić. Minęło już mnóstwo lat i dalej są kolejne problemy i będą. To znaczy, że państwo 

jesteście aktywni, mieszkańcy chcą żyć, funkcjonować w wyższym standardzie. Mimo coś, co 

było kiedyś niewyobrażalne, to jest, ale dalej są potrzeby, dalej są pomysły i to jest fajne. Ten 

samorząd ma to do siebie, że jest bardzo twórczy, obywatele mają też pomysły. 

Przyszły rok będzie tak jak wszyscy wiemy, rokiem trudnym, nieprzewidywalnym. O ile po 

stronie wydatków okay, chcemy to zrobić, jest zapisane. Natomiast strona dochodowa, o to się 

obawiam, bo żeby wydać, to trzeba najpierw mieć. I tu jest wiele, wiele zagrożeń. Rozmawiam  

z pracodawcami, ze znajomymi, z kolegami. Ceny energii, nośników energii drastycznie wzrosły, 

co będzie miało oczywiście wpływ na cenę wyrobów gotowych - nazwijmy to tak. To będzie 

miało również wpływ na popyt, bo nie wszyscy będą w stanie kupić coś, co raptownie zdrożało  

o wiele dziesiąt procent. Oby nie doszło do sytuacji takich, że firmy będą zawieszać swoją 

działalność, bądź rezygnować całkowicie, bo to niestety może się zdarzyć w przypadku małych 

firm, firm jednoosobowych, czy rodzinnych. I życzę, żeby tak nie było. Jeżeli będą dochody 

realizowane w miarę poprawnie, wydatki również, będziemy za rok o tej porze spierać się  

o kolejny budżet, z kolejnymi pomysłami. Jeszcze raz serdecznie państwu dziękuję za 

jednomyślność i przyjęcie budżetu na rok 2023. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa przechodzimy do punktu nr 8. 

Od. pkt 8 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – zanim zaczniemy realizację tego punktu, składam wniosek o nie 

odczytywanie projektów uchwał ujętych w porządku obrad dzisiejszej sesji, od punktu nr 8 do 

punktu nr 13. 

I w tej chwili chciałabym poddać pod głosowanie ten wniosek. Kto z państwa radnych jest za 

przyjęciem wniosku o nie odczytywanie wyżej wymienionych projektów uchwał, proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, kto się wstrzymał, proszę podnieś rękę i nacisnąć 

przycisk. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

nieodczytywania projektów uchwał, ujętych w porządku obrad LVI Sesji, od punktu nr 8 do punktu nr 13. 

 

Wyniki głosowania: 

 

ZA: 17,  

PRZECIW: 3,  

WSTRZYMAŁO SIĘ: 1 

- wniosek został przyjęty – 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert Jadczak, Joanna 

Kamińska, Karolina Kolado, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty Marchewski, Jacek Mikołajczyk, 

Michał Pakosz, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Michał Wolski, Krzysztof Woźniak 

PRZECIW (3) 

Julian Kozłowski, Marek Starczewski, Jacek Załubski 

WSTRZYMAŁO SIĘ (1) 

Tomasz Rygielski 
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Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – i, proszę państwa, punkt nr 8: Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Jelcz -Laskowice na lata 2023 - 2032. 

 Pan Burmistrz Bogdan Szczęśniak. Proszę. 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak - pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni państwo. Chciałbym zgłosić 

autopoprawkę do projektu uchwały dotyczącej Wieloletniej Prognozy Finansowej i prosiłbym 

panią Skarbnik o odczytanie poprawki. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę uprzejmie, pani Skarbnik Elżbieta Harań Klimek. Proszę. 

Skarbnik MiG Elżbieta Harań – Klimek - pani Przewodnicząca, Wysoka Rado. Odczytuję autopoprawkę do 

projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jelcz-Laskowice na lata 

2023 - 2032.  

§4 tejże uchwały ust. 1, otrzymuje brzmienie: „Upoważnia się Burmistrza Jelcza-Laskowic do 

zaciągania zobowiązań.” 

W związku z tym, że również 20 grudnia wpłynęły do nas porozumienia z Wojewodą 

Dolnośląskim, z Województwem, porozumienia, które będą zawierane między Województwem 

Dolnośląskim, Urzędem Marszałkowskim Województwa Dolnośląskiego, a Gminą - są to dwa 

porozumienia - jak również wpłynęło do nas porozumienie i umowa określająca zasady rozliczeń 

finansowych w nowym okresie finansowania, dotyczących wydatków PZM MOFW, w związku z 

tym musieliśmy dokonać zmian w załączniku nr 2 do przedłożonego projektu uchwały. 

Ja państwu odczytam te wartości, które w tym załączniku nr 2 się zmieniły. 

W wierszu 1, wydatki na przedsięwzięcia ogółem, łączne nakłady finansowe będą wynosiły 

140.851.738,41 zł. 

Limit wydatków dla roku 2023 będzie wynosił 40.966.639,68 zł. 

Limit wydatków dla roku 2024 będzie wynosił 15.435.418 zł. 

Limit dla roku 2025 będzie wynosił 10.453.796 zł. 

Limit dla roku 2026 będzie wynosił 7.356.895 zł, a limit zobowiązań wyniesie 74.212.748,68 zł. 

W pozycji 1.a, wydatki bieżące, łączne nakłady finansowe przyjmą wartość 28.250.641 zł. 

Limit dla roku 2023 przyjmie wartość 10.252.721,68 zł. 

Limit dla roku 2024 przyjmie wartość 2.169.824 zł. 

Limit dla roku 2025 przyjmie wartość 433.796 zł. 

Limit dla roku 2026 przyjmie wartość 6.895 zł. 

Natomiast limit zobowiązań przyjmie wartość 12.863.236,68 zł. 

A jeśli chodzi o wydatki majątkowe, tutaj zmian nie będzie.  

Natomiast w pozycji 1.3, wydatki na programy, projekty lub zadania pozostałe, inne niż 

wymienione w punkcie 1.1 i 1.2, przyjmą następujące wartości: 

Łączne nakłady finansowe przyjmą wartość 139.134.795,41 zł. 

Limit dla roku 2023 przyjmie wartość 39.307.827,20 zł. 

Limit dla roku 2024 przyjmie wartość 15.435.418 zł. 

Limit dla roku 2025 przyjmie wartość 10.453.796 zł. 

I limit dla roku 2026 przyjmie wartość 7.356.895 zł. 

Natomiast limit zobowiązań przyjmie wartość 72.553.936,20 zł. 

W pozycji 1.3.1, wydatki bieżące, łączne nakłady finansowe przyjmą wartość 28.052.344 zł. 

Limit dla roku 2023 przyjmie wartość 10.112.555,20 zł. 

Limit dla roku 2024 przyjmie wartość 2.169.824 zł. 

Limit dla roku 2025 przyjmie 433.796 zł. 

Limit dla roku 2026 przyjmie wartości 6.895 zł. 

I limit zobowiązań przyjmie wartości 12.723.070,20 zł. 

Wprowadza się również trzy dodatkowe przedsięwzięcia do wykazu przedsięwzięć i są to 

następujące przedsięwzięcia: 

W pozycji 1.3.1.8, publiczny transport zbiorowy, uruchomienie połączeń w ramach publicznego 

transportu zbiorowego w transporcie kolejowym, linia komunikacyjna Wrocław Główny -

Dobrzykowice Wrocławskie - Jelcz-Laskowice, na odcinku w granicach gminy Czernica, stacja 

Jelcz- Miłoszyce, stacja Jelcz-Laskowice. Jednostką organizacyjną i koordynującą dla tego 

zadania będzie Urząd Miasta i Gminy. Okres realizacji od roku 2023 do roku 2025.  

Łączne nakłady finansowe dla tego zadania to 918.054 zł. 

Limit roku 2023, 306.018 zł. 

Limit roku 2024, 306.018 zł. 

Limit dla roku 2025, 306.018 zł. 

I limit zobowiązań 918.054 zł. 
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Kolejne zadanie, które jest ujęte w pozycji 1.3.1.9, publiczny transport zbiorowy, uruchomienie 

połączeń w ramach publicznego transportu zbiorowego w transporcie kolejowym, linia 

komunikacyjna Wrocław- Siechnice i Jelcz-Laskowice – Biskupice Oławskie na odcinku granicy 

gminy Czernica, stacja Jelcz-Laskowice, przystanek Kopalina, przystanek Minkowice Oławskie, 

stacja Biskupice Oławskie. Jednostką odpowiedzialną i koordynującą to zadanie jest Urząd Miasta 

i Gminy. Okres realizacji zadania od roku 2022 do roku 2025. 

Łączne nakłady finansowe dla tego zadania, to kwota 483.532 zł. 

Limit dla roku 2023, 120.883 zł. 

Limit dla roku 2024, 120.883 zł. 

Limit dla roku 2025, 120.883 zł. 

Limit zobowiązań 362.649 zł. 

I kolejne zadanie 1.3.1.10, PZM MOFW, wdrażanie planu zrównoważonej mobilności dla 

Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Wrocławia. Jednostką odpowiedzialną za koordynację 

zadania jest Urząd Miasta i Gminy. Okres realizacji zadania rok 2023 - rok 2036. 

Łączne nakłady finansowe 96.530 zł. 

Limit dla roku 2023, 6.895 zł. 

Limit dla roku 2024, 6.895 zł. 

Limit dla roku 2025, 6.895 zł. 

Limit dla roku 2026, 6.895 zł. 

Limit zobowiązań dla lat 2023 - 2026, to 27.580 zł. 

To zadanie zostało wprowadzone z wartościami do roku 2036, a reszta, czy limity dla 

poszczególnych lat od roku 2027 do roku 2036, są zamieszczone w załączniku nr 1. 

W pozycji 1.3.2, wydatki majątkowe, nie zmienialiśmy wartości wydatków, natomiast 

zmieniliśmy nazwy zadań. 

Dla zadania z pozycji 1.3.2.15, zadanie będzie się nazywało: WPI zagospodarowanie centrum 

miasta, jako teren zielony - park miejski. 

Dla pozycji 1.3.2.77, zadanie będzie się nazywało: RFRD remont drogi gminnej ul. Belgijskiej w 

Jelczu-Laskowicach. 

Zadanie z pozycji 1.3.2.79, będzie się nazywało: Poprawa infrastruktury drogowej, przebudowa 

dróg w miejscowości Jelcz-Laskowice ul. Kowalińskiego i ul. Listowskiego. 

Dla pozycji 1.3.2.80, zadanie przyjmie nazwę: Budowa kortu tenisowego wraz z odwodnieniem  

i ogrodzeniem przy ul. Partyzantów w Jelczu-Laskowicach, program infrastruktury sportowej. 

Dla pozycji 1.3.2.81, zadanie przyjmie nazwę: Budowa pomostu rekreacyjnego na akwenie 

pierwszego stawu jelczańskiego, przy plaży. 

W związku ze zmianami, które wprowadziliśmy do załącznika nr 2, zmianie również ulegnie 

załącznik nr 1. I tych pozycji jest 4.  

Jest to pozycja 4.1.1, która dla roku 2023 przyjmie wartość 22.500.000 zł. 

W pozycji 3.1, dla roku 2031, wartość tej pozycji będzie 2.500.200 zł. 

Dla pozycji 3.1, dla roku 2032, wartość tej pozycji będzie 2.498.400 zł. 

I dla pozycji 4.4, dla roku 2023, wartość pozycji będzie 3.748.790 zł. 

W pozycji 4.4.1, dla roku 2023, wartość tej pozycji będzie 2.248.790 zł. 

Dla pozycji 4.5, dla roku 2023, wartość pozycji będzie 0 zł. 

Dla pozycji 4.5.1, dla roku 2023, wartość tej pozycji będzie 0 zł. 

Dla pozycji 5, dla roku 2023, wartość tej pozycji będzie 1.500.000 zł. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa chciałby zabrać głos w tym punkcie? 

Jeżeli można, to w pozycji 1.3.2.55, tam jest zapis: „budow”, bez literki „a”. To jeżeli można by to 

jako autopoprawką jeszcze poprawić.  

1.3.2.55 i tam jest, po myślniku, budowa powinna być: Budowa żłobka i przedszkola w Jelczu-

Laskowicach, jako demonstracyjnego innego budynku użytecznego. Jest? 

Skarbnik MiG Elżbieta Harań – Klimek - w takim razie jeszcze jedna poprawka dla pozycji z załącznika nr 2, 

dla pozycji 1.3.2.55, należy zmienić nazwę zadania na nazwę: „budowa”. Nie „budow, tylko 

„budowa”. I pozostałej części zadania oczywiście nie zmieniamy, nazwy zadania nie zmieniamy. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję uprzejmie. Proszę państwa, czy ktoś w tym punkcie chciałby 

zabrać głos? Nie widzę. 

Ja chciałam państwu tylko przekazać informację, że skład orzekający Regionalnej Izby 

Obrachunkowej we Wrocławiu, uchwałą z dnia 21 grudnia bieżącego roku, wydał opinię 

pozytywną o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jelcz-

Laskowice, przedstawionej wraz z projektem uchwały budżetowej na rok 2023. 
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Skład osobowy jak poprzednio, jeżeli chodzi o skład orzekający: Maciej Gardas - Przewodniczący, 

Ewa Zarzecka - członek, Ewa Pudło - członek. Skład wydał opinię pozytywną. Dziękuję 

uprzejmie. 

Proszę państwa, to w takim razie jeżeli nie ma chętnych do dyskusji, przystępujemy do 

głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały, wraz z autopoprawkami, 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest za, kto jest przeciw, kto się wstrzymał? 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jelcz -Laskowice na lata 2023 - 2032. 

 

Wyniki głosowania: 

 

ZA: 21 (jednogłośnie) 

- uchwała została podjęta – 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert Jadczak, Joanna 

Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty Marchewski, Jacek 

Mikołajczyk, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek Starczewski, Michał 

Wolski, Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski 

 

UCHWAŁA NR LVI.489.2022  

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU - LASKOWICACH 

z dnia 30 grudnia 2022 r. 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jelcz -Laskowice na lata 2023 - 2032. 

Od. pkt 9 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do kolejnego punktu, to jest punkt nr 9, a dotyczy wniosku 

do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji, za pośrednictwem Wojewody Dolnośląskiego 

o zmianę rodzaju miejscowości Celina. 

Czy w sprawie tego projektu uchwały ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. 

Przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji,  

za pośrednictwem Wojewody Dolnośląskiego, o zmianę rodzaju miejscowości Celina. 

 

Wyniki głosowania: 

 

ZA: 21 (jednogłośnie) 

- uchwała została podjęta -  

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert Jadczak, Joanna 

Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty Marchewski, Jacek 

Mikołajczyk, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek Starczewski, Michał 

Wolski, Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski 

 

UCHWAŁA NR LVI.490.2022  

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU - LASKOWICACH 

z dnia 30 grudnia 2022 r. 

w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji, za pośrednictwem 

Wojewody Dolnośląskiego, o zmianę rodzaju miejscowości Celina. 
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Od. pkt 10 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu 10, jest to punkt dotyczący podjęcia uchwały  

w sprawie zmiany uchwały Nr XLII.311.2013 z dnia 30 grudnia 2013 r. w sprawie szczegółowych 

warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze  

z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi. 

Czy ktoś z państwa w sprawie tego punktu chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przystępujemy do 

głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały, proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, kto się wstrzymał? 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLII.311.2013 z dnia 30 grudnia 2013 r. w sprawie 

szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze  

z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi. 

 

Wyniki głosowania: 

 

ZA: 21 (jednogłośnie) 

- uchwała została podjęta –  

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert Jadczak, Joanna 

Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty Marchewski, Jacek 

Mikołajczyk, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek Starczewski, Michał 

Wolski, Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski 

 

UCHWAŁA NR LVI.491.2022  

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU - LASKOWICACH 

z dnia 30 grudnia 2022 r. 

w sprawie zmiany uchwały Nr XLII.311.2013 z dnia 30 grudnia 2013 r. w sprawie szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi. 

Od. pkt 11 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do kolejnego punktu. Punkt nr 11, a dotyczy on zawarcia 

kolejnych umów dzierżawy gruntu położonego na Targowisku Miejskim z dotychczasowymi 

dzierżawcami. Pełne brzmienie tego punktu było dokładnie odczytane przy porządku obrad. 

Czy w sprawie tego punktu ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przechodzimy do 

głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały, proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, kto się wstrzymał? 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy gruntu, położonego na 

targowisku miejskim w Jelczu-Laskowicach z dotychczasowymi dzierżawcami oraz wyrażenia zgody na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów dzierżaw. 

 

Wyniki głosowania: 

 

ZA: 19,  

PRZECIW: 0,  

WSTRZYMAŁO SIĘ: 2 

- uchwała została podjęta – 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 
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Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert Jadczak, Joanna 

Kamińska, Karolina Kolado, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty Marchewski, Jacek Mikołajczyk, 

Michał Pakosz, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek Starczewski, Michał Wolski, Krzysztof Woźniak, Jacek 

Załubski 

WSTRZYMAŁO SIĘ (2) 

Julian Kozłowski, Tomasz Rygielski 

 

UCHWAŁA NR LVI.492.2022  

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU - LASKOWICACH 

z dnia 30 grudnia 2022 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy gruntu, położonego na targowisku 

miejskim w Jelczu-Laskowicach z dotychczasowymi dzierżawcami oraz wyrażenia zgody na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów dzierżaw. 

Od. pkt 12 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu nr 12: Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy lokalu użytkowego, położonego przy ul. Kościuszki 

86A w Minkowicach Oławskich z dotychczasowym dzierżawcą oraz wyrażenia zgody na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. 

Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przystępujemy do 

głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały, proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, kto się wstrzymał? 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy lokalu użytkowego, 

położonego przy ul. Kościuszki 86A w Minkowicach Oławskich z dotychczasowym dzierżawcą oraz wyrażenia 

zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. 

 

Wyniki głosowania: 

 

ZA: 21 (jednogłośnie) 

- uchwała została podjęta –  

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert Jadczak, Joanna 

Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty Marchewski, Jacek 

Mikołajczyk, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek Starczewski, Michał 

Wolski, Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski 

 

UCHWAŁA NR LVI.493.2022  

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU - LASKOWICACH 

z dnia 30 grudnia 2022 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy lokalu użytkowego, położonego przy ul. 

Kościuszki 86A w Minkowicach Oławskich z dotychczasowym dzierżawcą oraz wyrażenia zgody na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. 

Od. pkt 13 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu nr 13: Podjęcie uchwały w sprawie nadania 

nazwy ulicy w Chwałowicach. 

Czy ktoś z państwa radnych chciałby w tym punkcie zabrać głos? Nie widzę. Przystępujemy do 

głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały, proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, kto się wstrzymał? 

 

Głosowano w sprawie: 
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podjęcia uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Chwałowicach. 

 

Wyniki głosowania: 

 

ZA: 21 (jednogłośnie) 

- uchwała została podjęta –  

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert Jadczak, Joanna 

Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty Marchewski, Jacek 

Mikołajczyk, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek Starczewski, Michał 

Wolski, Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski 

 

UCHWAŁA NR LVI.494.2022  

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU - LASKOWICACH 

z dnia 30 grudnia 2022 r. 

w sprawie nadania nazwy ulicy w Chwałowicach 

Od. pkt 14 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – i teraz, proszę państwa, przystępujemy do bloku uchwał, które zostały 

wprowadzone w dniu dzisiejszym, wnioskami pana Burmistrza i moim. Wobec czego projekty 

uchwał muszą być odczytane. 

I tak w punkcie 14: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice 

na 2022 rok. 

Proszę państwa, ogłaszam 10 minut przerwy w takim razie. 

 

Przewodnicząca ogłosiła 10-minutową przerwę w obradach LVI Sesji Rady Miejskiej. 

 

Po przerwie. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Szanowni państwo, po przerwie, jesteśmy w punkcie nr 14: Podjęcie 

uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice na 2022 rok. 

  O odczytanie projektu uchwały proszę pana Przewodniczącego Krzysztofa Woźniaka. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – odczytał projekt uchwały. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo dziękuję za odczytanie projektu uchwały .Czy ktoś w tym punkcie 

chciałby zabrać głos? Pan Burmistrz Piórko. Proszę. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko - pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, chciałbym zgłosić autopoprawkę  

i proszę panią Skarbnik o przedłożenie tejże autopoprawki. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę bardzo, pani Skarbnik Elżbieta Harań-Klimek. Proszę. 

Skarbnik MiG Elżbieta Harań-Klimek - drodzy państwo, §7 ust. 1 będzie brzmiał: „Dokonuje się zmian  

w planie dotacji udzielanych podmiotom należącym i należącym do sektora finansów 

publicznych, zgodnie z załącznikiem nr 7 do niniejszej uchwały. 

§8 ust. 1, odczytany został jako: „Dokonuje się zmian w planie wydatków”. Powinien brzmieć  

w sposób następujący: §8 ust. 1: „Dokonuje się zmian w planie wydatków inwestycyjnych 

budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice, zgodnie z załącznikiem nr 8 do niniejszej uchwały”. 

Drodzy państwo tam, gdzie jest stan budżetu po zmianach wprowadzonych uchwałą, zmiana  

w pozycji dochody ma wynosić 894.567 zł, i zmiana dla pozycji dochody bieżące ma wynosić 

894.567 zł. 

Chciałabym tylko jeszcze państwu powiedzieć, że ten projekt uchwały został przygotowany ze 

względu na to, że w dniu 28 grudnia otrzymaliśmy środki z Funduszu Przeciwdziałania Covid-19, 

jak również w dniu dzisiejszym otrzymaliśmy środki z Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego. 

Środki pochodzą z Funduszu Pracy, przeznaczone są na finansowanie asystenta rodziny.  

I ta uchwała po prostu musiała dzisiaj zaistnieć. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję uprzejmie. Czy ktoś z państwa radnych chciałby w tym punkcie 

zabrać głos? Nie widzę.  
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Sprawdzimy kworum jeszcze proszę państwa. Proszę o potwierdzenie obecności na sesji. Dziękuję 

bardzo.  

Pan Wolski zgłaszał, że musi wcześniej wyjść, tak że w tej chwili 20 radnych jest na sesji. 

I w tej chwili przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej 

uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, kto się wstrzymał, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice na 2022 rok. 

 

Wyniki głosowania: 

 

ZA: 20 (jednogłośnie) 

- uchwała została podjęta -  

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert Jadczak, Joanna 

Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty Marchewski, Jacek 

Mikołajczyk, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek Starczewski, Krzysztof 

Woźniak, Jacek Załubski 

NIEOBECNI (1) 

Michał Wolski 

 

UCHWAŁA NR LVI.495.2022  

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU - LASKOWICACH 

z dnia 30 grudnia 2022 r. 

w sprawie :zmiany budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice na 2022 r. 

Od. pkt 15 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu nr 15: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz-Laskowice na lata 2022 – 2030. 

O odczytanie projektu uchwały proszę pana Przewodniczącego Stachnio. Proszę uprzejmie. 

V-ce Przewodniczący R.M. Ireneusz Stachnio – odczytał projekt uchwały. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy w tym punkcie ktoś z państwa radnych chciałby 

zabrać głos? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem 

tej uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, kto się wstrzymał, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję bardzo. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz-Laskowice na lata 

2022 – 2030. 

 

Wyniki głosowania: 

 

ZA: 20 (jednogłośnie) 

- uchwała została podjęta –  

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert Jadczak, Joanna 

Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty Marchewski, Jacek 

Mikołajczyk, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek Starczewski, Krzysztof 

Woźniak, Jacek Załubski 

NIEOBECNI (1) 

Michał Wolski 
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UCHWAŁA NR LVI.496.2022  

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU - LASKOWICACH 

z dnia 30 grudnia 2022 r. 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz-Laskowice na lata 2022 – 2030. 

Od. pkt 16 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przystępujemy do punktu nr 16: Podjęcie uchwały w sprawie wykazu 

wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 2022. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. 

Czy w sprawie tego projektu uchwały ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. 

Sprawdzimy kworum, ponieważ jedna osoba opuściła salę. Proszę potwierdzić swoją obecność.  

I mamy w tej chwili 19 radnych. Dziękuję uprzejmie.  

I przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, kto się wstrzymał? 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie wykazu wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 2022. 

 

 

Wyniki głosowania: 

 

ZA: 19 (jednogłośnie) 

- uchwała została podjęta –  

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert Jadczak, Joanna 

Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty Marchewski, Jacek 

Mikołajczyk, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek Starczewski, Krzysztof Woźniak, Jacek 

Załubski 

NIEOBECNI (2) 

Michał Pakosz, Michał Wolski 

 

UCHWAŁA NR LVI.497.2022  

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU - LASKOWICACH 

z dnia 30 grudnia 2022 r. 

w sprawie : ustalenia wykazu wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 2022. 

Od. pkt 17 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do kolejnego punktu, jest to punkt nr 17, który dotyczy 

wprowadzenia opłaty targowej, określenia zasad jej ustalania. I w pełnym brzmieniu tytuł tej 

uchwały był podany przy odczytywaniu porządku obrad. 

Bardzo uprzejmie proszę pana Przewodniczącego Woźniaka o odczytanie projektu uchwały. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – odczytał projekt uchwały. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję uprzejmie. Czy ktoś z państwa radnych chciałby w tym punkcie 

zabrać głos? Nie widzę.  

Przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, kto się wstrzymał? 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIV.126.2015 Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach z dnia 27 

listopada 2015 r. w sprawie wprowadzenia opłaty targowej, określenia zasad jej ustalania, poboru, terminów 

płatności i wysokości stawek oraz inkasentów i wynagrodzenia za inkaso na terenie miasta i gminy Jelcz-

Laskowice. 

 



41 

 

Wyniki głosowania: 

 

ZA: 19 (jednogłośnie) 

- uchwała została podjęta –  

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert Jadczak, Joanna 

Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty Marchewski, Jacek 

Mikołajczyk, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek Starczewski, Krzysztof Woźniak, Jacek 

Załubski 

NIEOBECNI (2) 

Michał Pakosz, Michał Wolski 

 

UCHWAŁA NR LVI.498.2022  

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU - LASKOWICACH 

z dnia 30 grudnia 2022 r. 

w sprawie zmiany uchwały Nr XIV.126.2015 Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach z dnia 27 listopada 

2015r. w sprawie wprowadzenia opłaty targowej, określenia zasad jej ustalania, poboru, terminów płatności 

i wysokości stawek oraz inkasentów i wynagrodzenia za inkaso na terenie miasta i gminy Jelcz-Laskowice. 

Od. pkt 18 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu nr 18: Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia 

planu sesji zwyczajnych Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach na 2023 rok. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. 

Czy w tym punkcie ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. 

Przechodzimy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia planu sesji zwyczajnych Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach na 2023 

rok. 

 

Wyniki głosowania: 

 

ZA: 18,  

PRZECIW: 0,  

WSTRZYMAŁO SIĘ: 1,  

- uchwała została podjęta –  

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Łukasz Dudkowski, Janina Hernas, Robert Jadczak, Joanna 

Kamińska, Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty Marchewski, Jacek 

Mikołajczyk, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski 

WSTRZYMAŁO SIĘ (1) 

Marek Starczewski 

NIEOBECNI (2) 

Michał Pakosz, Michał Wolski 

 

UCHWAŁA NR LVI.499.2022  

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU - LASKOWICACH 

z dnia 30 grudnia 2022 r. 

w sprawie przyjęcia planu sesji zwyczajnych Rady Miejskiej w Jelczu – Laskowicach na 2023 rok. 
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Od. pkt 19 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu nr 19: Komunikaty organów Gminy. 

Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Pan Przewodniczący Stachnio. Proszę 

uprzejmie. 

V-ce Przewodniczący R.M. Ireneusz Stachnio – dziękuję pani Przewodnicząca. Szanowni państwo, w imieniu 

księdza Dziekana Janusza Nowickiego, księdza Kanonika Marka Huli oraz swoim, pragnę 

wszystkich państwa, mieszkańców gminy i nie tylko, zaprosić na X Orszak Trzech Króli, który 

odbędzie się 6 stycznia w Dzień Objawienia Pańskiego, to jest najbliższy piątek. Uroczystości 

rozpoczną się mszą o godzinie 12.00, po czym po mszy, około godz.13.00, zostanie uformowany 

orszak, który uda się w kierunku parafii Maksymiliana Kolbego, gdzie Trzej Królowie pokłonią 

się Świętej Rodzinie i złożą dary Dzieciątku. Serdecznie zapraszam państwa. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. W kolejności, pan radny Tadeusz Babski. Proszę 

uprzejmie. 

Radny Tadeusz Babski - pani Przewodnicząca, Szanowni radni. Chciałem powiedzieć: Wysoka Izba, ale to już 

wychodzi zmęczenie. Życzę państwu tego. Słuchajcie państwo, dwa komunikaty. Pierwszy, to 

taki, że 17 stycznia zwołuję posiedzenie Komisji Samorządu i Prawa, godzina 16.00.Tematem jest 

plan pracy na 2023 rok. 

I drugi komunikat. Jutro, przypominam, VII Bieg Sylwestrowy. O 10.00 zaczynamy biegiem dla 

dzieci. Jest prawie 300 dzieciaków zapisanych. Przypominam panu Burmistrzowi, będzie pan nam 

pomocny przy wręczaniu medali dla dzieci od godz.10.00, a oficjalna dekoracja o 13.00. 

O 11.00 bieg główny na 5 i 10 km. Kto nie startuje, zapraszam do kibicowania. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pani radna Janina Hernas. 

Radna Janina Hernas - a ja chciałam poinformować członków Komisji Kultury Oświaty Sportu i Zdrowia, że 

niestety 4 stycznia nie będzie mogła odbyć się Komisja, bo niestety nawet i nadzwyczajna musi 

być ogłoszona 3 dni wcześniej. Więc zmieniam termin na 5 stycznia, na godzinę 16.00. Jest to 

czwartek. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję uprzejmie. Pan Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego 

i Finansów Piotr Stajszczyk. Proszę. 

Radny Piotr Stajszczyk - dziękuję bardzo. Członków Komisji Rozwoju Gospodarczego chciałbym powiadomić, 

że Komisja, w sprawie planu pracy, będzie 18 stycznia. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję uprzejmie. Proszę państwa, ja za chwilę oddam głos panu 

Burmistrzowi jeszcze na chwilkę. Ale zanim to uczynię, to chciałam państwa poinformować,  

a Wy na pewno to wiecie, że był kiedyś taki i pewnie jeszcze jest ,plebiscyt „Srebrne Usta” – 

krajowy. A w nie ogłoszonym gminnym konkursie „Złote Powiedzonka na Sesji Rady Miejskiej” 

wygrywa Burmistrz Romuald Piórko, powiedzonkiem: „Trampkarz duży, trampkarz mały  

i trampkarz bez trampek”. Dziękuję uprzejmie. Aha! „Pikowanie do góry” jeszcze. To już srebrne 

powiedzonko. 

Pan Przewodniczący Woźniak. Proszę uprzejmie. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – dziękuję. Pani Przewodnicząca, ja mam prośbę do pana 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów. Czy dziewiętnastego byłby … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, bardzo proszę, nie na sesji. Ustalicie sobie za chwilkę. 

Panie Burmistrzu, oddaję panu głos. Złożymy mieszkańcom i radnym życzenia w związku  

z nadejściem nowego roku. 

Z-ca Burmistrza MiG Romuald Piórko - Szanowni państwo. W imieniu Burmistrza i Kierownictwa Urzędu, 

chciałbym złożyć państwu radnym, rodzinom, mieszkańcom najserdeczniejsze życzenia. Życzyć, 

aby rok 2023 był, co najmniej, taki jak mijający 2022. Co prawda nie był to łatwy rok, ale 

przeżyliśmy dzięki Bogu w niezłej formie. Jak będzie w 2023 roku - trudno przewidzieć. Ale oby 

był nie gorszy, niż ten mijający. Przede wszystkim zdrowia, zadowolenia no i kolejnej pracy w 

kolejnym roku, żebyśmy te wszystkie wnioski, które wpływają od radnych, od mieszkańców, 

mogli zapisać w budżecie. Ale to jest pobożne życzenie, myślę że nas wszystkich. Wszystkiego 

dobrego. Jeszcze raz, zdrowia przede wszystkim. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – chwileczkę jeszcze, proszę państwa. Ja chciałam, w imieniu Rady 

Miejskiej, przede wszystkim złożyć życzenia państwu, jak również mieszkańcom miasta i gminy 

Jelcz-Laskowice. Życzę państwu wszystkim zdrowia, spokoju, wytrwałości, odpoczynku  

i wszelkiej pomyślności w nowym roku. 
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Od. pkt 20 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy w ten sposób do ostatniego punktu. Zamykam obrady LVI 

Sesji Rady Miejskiej. Dziękuję państwu za obecność. 

 

Po wyczerpaniu porządku, Przewodnicząca Rady Miejskiej o godzinie 17.00 zakończyła obrady  

LVI Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach. 

 

Protokołowała: 

 

Lidia Pasternak 

 


